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V dobrodelni akciji je OMV Slovenija skupaj s člani Kluba zvestobe OMV SMILE & DRIVE tudi letos zbiral 
točke zvestobe za otroke iz socialno ogroženih družin. 
 
Več kot 12 milijonov točk zvestobe je bilo doniranih Zvezi prijateljev mladine Slovenije in                           
humanitarnemu programu Pomežik soncu®. 
Dobrodelna akcija obeležuje 5. rojstni dan Kluba zvestobe OMV SMILE & DRIVE. 
 
OMV Slovenija je ob petem rojstnem dnevu Kluba zvestobe OMV SMILE & DRIVE Zvezi prijateljev       
mladine Slovenije (ZPMS) in humanitarnemu programu Pomežik soncu® doniral točke zvestobe. Točke 
so nato pretvorili v finančna sredstva, s katerimi bodo zagotovili letovanje otrok iz socialno šibkejših   
družin in otrok s posebnimi potrebami. 
 
 

KLUB ZVESTOBE OMV SMILE & DRIVE BO OMOGOČIL 
BREZPLAČNE POČITNICE ZA VEČ KOT ŠEST 



Že peto leto zapored je OMV Slovenija obletnico Kluba zvestobe OMV SMILE & DRIVE obeležil z              
dobrodelno akcijo ter pomagal pomoči potrebnim. Enomesečna akcija doniranja točk zvestobe se je ob 
podpori ambasadorja humanitarnega programa Pomežik soncu® in stand up komika Tina Vodopivca      
začela konec januarja. Skupno z donacijo OMV Slovenija in članov Kluba zvestobe OMV SMILE & DRIVE je 
bilo konec februarja zbranih 12.099.200 točk zvestobe, kar je 2,5 milijona več kot lani. Na poletne          
počitnice, polne novih izkušenj in prijateljstev, bo tako z zbranimi sredstvi lahko potovalo več kot šest   
avtobusov otrok. 
 
Vanja Lombar, generalna direktorica OMV Slovenija je ob tem povedala: »Z našimi člani Kluba zvestobe 
dokazujemo, da smo lahko vsako leto boljši in bolj dobrodelni. Dejstvo, da že pet let zapored vedno znova 
podiramo rekord zbranih točk, je navdušujoč podatek, na katerega smo lahko ponosni. Saj to pomeni, da 
poletne počitnice vsako leto omogočimo vse večjemu številu otrok. V OMV Slovenija si bomo še naprej 
prizadevali pomagati čim širšemu krogu pomoči potrebnim in obenem navdihovati za lepšo prihodnost. 
Vračanje okolju je eno naših poslanstev in veseli smo, da ga lahko izpolnjujemo skupaj z našimi člani Kluba 
zvestobe.« 
 
 »V sklopu humanitarnega programa Pomežik soncu® omogočamo brezplačne počitnice otrokom in     
mladostnikom iz socialno šibkejših okolij ter si prizadevamo zagotoviti pogoje za zdrav razvoj otrok in  
mladostnikov. Otroci se bodo pod strokovnim vodstvom vzgojiteljev zabavali na morju in se družili s     
svojimi vrstniki ter ustvarili nepozabne trenutke. Sodelovanje z OMV Slovenija se izkazuje za izjemno  
učinkovito, saj lahko število otrok, ki doživijo počitnice, vsako leto nadgrajujemo,« je povedala            
predsednica ZPMS Darja Groznik. 
 



Na zasedanju 45. skupščine Zveze prijateljev mladine Slovenije (ZPMS) je v uvodu predsednica ZPMS 
Darja Groznik izpostavila delo zveze v minulem letu in začrtala delo v prihodnje. 

Skupščina je sprejela program dela in finančni načrt ZPMS za leto 2019. To bo še naprej temeljilo na 
prilagajanju trenutnim družbenim razmeram in vodenju programov, ki otrokom in družinam zago-
tavljajo možnosti za zdrav in kvaliteten razvoj.  

Skupščina je na predlog MDPM za Goriško podelila naziv dvema novima častnima članoma: Umbertu 
Bizjaku ter Teodori Krpan. Umbert deluje v dobro otrok že od leta 1959 in njegovo pripadnost ZPM je 
čutiti še danes. Bodisi v njegovih zasebnih ali družabnih okoljih. Umbert je s svojim delom in obnaša-
njem nedvoumno prispeval k ugledu in prepoznavnosti ZPMS. Teodora je bila leta 1962 prva predse-
dnica Občinske ZPM Nova Gorica, v društvu pa je bila aktivna že leta pred tem. Njen doprinos h kvalite-
ti programov v društvu in prepoznavnosti organizacije je viden še danes. Kot izjemno aktivna pedago-
ška delavka in prostovoljka na področju družbenega in političnega življenja, je vselej skrbela za dobro 
otrok in je tudi dobitnica številnih najvišjih občinskih ter državnih priznanj.  

 
V nadaljevanju je skupščina sprejela novo članico: DPM Prebold. Skupno število društev in zvez, ki se-
daj delujejo pod okriljem ZPMS je 110.  

 
V okviru skupščine so potekale tudi volitve. Novo izvoljeni so bili člani Upravnega odbora, Častnega 
razsodišča in Nadzornega odbora ZPMS. Člane komisij, forumov in odborov bo v naslednjih mesecih 
imenoval Upravni odbor ZPMS. 

45. SKUPŠČINA ZPMS 



Zveza prijateljev mladine Slovenije je v okviru projekta SOPA – Skupaj za odgovoren odnos do pitja 
alkohola v aprilu s svojimi izvajalci sodelovala na osmih dogodkih po Sloveniji s skupnim naslovom 
"Dan brez alkohola", ki jih je organiziral Nacionalni inštitut za javno zdravje. 
 
Dogodki, ki so že potekali v Vipavi, na Ravnah na Koroškem, v Celju, Luciji, Mariboru in Murski Soboti, 
so bili namenjeni osveščanju o projektu SOPA in pogovoru o zdravih življenjskih izbirah. V sklopu za  
nimivega programa so obiskovalci lahko dobili informacije o problematiki pitja alkohola v slovenski   
družbi, o posledicah čezmernega pitja ter o virih pomoči v regiji oziroma Sloveniji, predstavili pa so tudi 
naše druge dejavnosti. Na dogodkih so sodelovali tudi Društvo za zdravje srca in ožilja, Zveza               
paraplegikov Slovenije, Šent, Slovenska Karitas in Športna unije Slovenije, ki so prav tako vključeni v 
projekt SOPA.  
 
12. aprila bo Dan brez alkohola v Kočevju (na Trgu zbora odposlancev, od 9. do 17. ure), 17. aprila pa 
v Kranju (pred občino, med 11. in 13. uro). Vljudno vabljeni!  
 
Nosilca projekta SOPA sta Nacionalni inštitut za javno zdravje in Ministrstvo RS za zdravje. Naložbo sofi-
nancirata Evropska unija iz Evropskega socialnega sklada (80 %) in Republika Slovenija (20 %). 
 
Več o projektu SOPA najdete na www.sopa.si 
 

SKUPAJ ZA ODGOVOREN ODNOS DO PITJA TUDI NA 
OSMIH DNEVIH BREZ ALKOHOLA 

http://www.sopa.si




ZAKLJUČNI DOGODEK 13. AKCIJE NIVEA PODARITE NAM MODRO SRCE: “NIKOLI NE OBUPAJTE NAD 
SVOJIMI SANJAMI” 
 
NIVEA je v akciji Podarite nam modro srce skupaj z Zvezo prijateljev mladine Slovenije že 13. leto za-
pored pomagala otrokom iz socialno šibkejših okolij na poti do izobrazbe in tudi tokrat učni sklad NI-
VEA obogatila za 20.000 evrov. NIVEA je ček simbolično predala na zaključnem dogodku akcije v ho-
telu Austria Trend Hotel. Letošnji ambasadorji akcije so goste dogodka navdihnili s svojimi dobrosrč-
nimi zgodbami, štipendistki učnega sklada pa sta obiskovalce s svojim nastopom ganili do solz. 
 
Letošnjo akcijo, ki je trajala od 11. februarja do 11. marca, so zaznamovala dobra dela, tista, s katerimi 
pomagamo pomoči potrebnim. Med njimi je tudi štipendistka Učnega sklada NIVEA Veronika Krapež, ki 
je na zaključnem dogodku poskrbela za solze. V zahvali znamki NIVEA je na zaključnem dogodku akcije 
povedala, da je izgubila očeta, ko je imela komaj 12 let. Z mamo, sestro in bratom je tako ostala sama. 
Doma v Cerknici imajo kmetijo, zato si je želela šolanje nadaljevati na srednji veterinarski šoli. Po kon-
čani osnovni šoli se je vpisala v srednjo šolo v Mariboru, kar je za seboj potegnilo kar nekaj stroškov. 
“Ampak želja po šolanju je bila močnejša,” je v čustvenem govoru povedala Veronika Krapež. “Takrat 
mi je na pomoč priskočila NIVEA s svojo štipendijo. Zdaj končujem 4. letnik srednje šole in moj odličen 
uspeh dokazuje, kako zelo sem si želela na to šolo in kako sem hvaležna za vsak evro, ki mi je bil name-
njen. Življenje me je naučilo, da ne smem nikoli obupati nad svojimi sanjami, zato se še enkrat zahvalju-
jem vsem, ki so mi omogočili šolanje, še posebej moji mami, ker je verjela vame.“ 
 
Nadarjeni celjski dijakinji Evi Vrečko na poti do sanj pomaga znamka NIVEA s štipendijo že tretje leto. 
Eva Vrečko, ki se letos pripravlja na sprejemne izpite v Salzburgu ali na Dunaju, je zbranim zaigrala na 
violino in navdušila s svojim vrhunskim nastopom. Eva je za Planet TV povedala, da si želi po končani 
fakulteti v katerega izmed orkestrov ali poučevati violino. S trdno voljo in ob pomoči Učnega sklada NI-
VEA ji bo to nedvomno tudi uspelo. 
 
Ne zmanjka nam ljudi modrih src, ki pomagajo 
“Vsako leto znova povem, da je to eden izmed najlepših dogodkov,” je povedala generalna sekretarka 
ZMPS Breda Krašna. “Najlepše za našo organizacijo je to, da nam druge organizacije pomagajo širiti do-
brodelnost po Sloveniji. Če bi hotela napisati vsa dobra dela na modra srca, bi nam zmanjkalo modre 
barve in svinčnikov, ampak ne zmanjka nam dobrih src ljudi, ki nam pomagajo. In nedvomno je NIVEA 
eno zelo pomembnih modrih src, ki nam pomagajo,” je poudarila Breda Krašna, preden je prejela ček 
za 20 tisoč evrov iz rok Katje Pavli, vodje projekta Podarite nam modro srce pri znamki NIVEA. 
 
Učni sklad NIVEA je pomagal kar 200 otrokom 
Katja Pavli je v govoru povedala, da so pri znamki NIVEA hvaležni vsem ambasadorjem, ki so letos po-
magali pri akciji, pa tudi vsem drugim ambasadorjem, ki so pri akciji sodelovali v teh trinajstih letih. Uč-
ni sklad NIVEA je pomagal kar 200 otrokom. “Veseli smo vsake dobre novice o njihovem napredku. Ta-
ko lahko povem, da je ena izmed naših štipendistk postala magistra in mamica dveh otrok. To so novi-
ce, ki nas razveseljujejo in utrjujejo v prepričanju, da delamo prav. Letošnja akcija je v ospredje postavi-
la dobra dela in verjamemo, da smo z našo akcijo marsikaterega otroka, pa tudi odraslega, spodbudili k 
razmišljanju, kako še lahko pomaga drugim. Naučiti se pomagati drugim je vsekakor pomemben del 
izobrazbe. Hvala vsem, ki akcijo podpirate na kakršen koli način. S tem prispevate pomemben delček k 
temu, da živi naprej." 
 

NIVEA, PODARITE NAM MODRO SRCE  



Kaj so povedali letošnji ambasadorji akcije? 
 
Glas o tem, kako pomembno si je med seboj pomagati, so letos med otroki v šolah na petih dogodkih 
širili Ana Lukner Roljić, podjetnica, inspiracijska predavateljica in ustanoviteljica Anine zvezdice, Alenka 
Žumbar Klopčič, urednica in ustanoviteljica Srečne hiše za otroke, Mojca Odar, učiteljica in gorska      
reševalka, reševalec Robert Sabol in prostovoljec Rok Križan, najmlajši prejemnik državnega priznanja 
na področju prostovoljstva. S svojimi nastopi na osnovnih šolah so nedvomno navdihnili otroke, da bo-
do tudi sami bolj pozorni na to, kdo vse potrebuje pomoč. 
 
Prostovoljec Rok Križnar, ki je začel pomagati drugim po hudi bolezni, ko mu je bilo komaj trinajst let, je 
na zaključnem dogodku akcije povedal, kako počaščen je bil, ko je dobil povabilo k sodelovanju pri tem 
lepem projektu. "Če rišemo nasmehe na obraz, podarimo svoj čas, prisluhnemo, gremo s kom na    
sprehod, je to za marsikoga več kot kakršnakoli materialna dobrina. Vesel sem, da sem lahko v okviru 
akcije to misel delil naprej," je povedal Rok Križan. 
 
Ana Lukner Roljič, ustanoviteljica dobrodelne organizacije Anina zvezdica, je z zbiranjem hrane poma-
gala že več kot 200.000 družinam. “NIVEA me spominja na otroštvo in zelo ponosna sem, da sem lahko 
del te akcije. Otroci so naši največji ambasadorji, ker imajo najbolj odprto srce in je treba vzgajati prav 
njih. Osebno sem najbolj ponosna, ko lahko sodelujem z otroki, ker računam na njih v prihodnje. To, da 
NIVEA štipendira mlade talente, je najboljša investicija za nas, za ljudi, za našo Slovenijo in za njih      
same,” je na zaključnem dogodku povedala Ana Lukner Roljič. 
 
Reševalec Robert Sabol je svojo reševalsko kariero začel na svoji osnovni šoli, ko mu je bilo komaj osem 
let. Sošolec se je porezal po obrazu, zato mu je priskočil na pomoč in mu zaustavil krvavitev. Nato ga je 
spremljal na urgenco in mu nudil moralno oporo, dokler niso prišli starši. Požrtvovalni reševalec je že 
trideset let. "Hvaležen in ponosen sem, da sem lahko pritaknil svoj kamenček k tej akciji, ki pomaga 
drugim. Pomagati pri takšnih stvareh je nekaj, kar nič ne stane, ima pa lahko res velik učinek. Ko sem 
videl, kako veseli so bili otroci v šoli mojega obiska in da je ob slovesu velika večina rekla, da bodo     
postali reševalci, je bil moj namen dosežen,” se je nasmejal Robert Sabol in poudaril, da je življenje    
treba polno živeti vsak dan. Tudi tako, da pomagaš drugim ljudem, kar te osrečuje in napolnjuje. 
 
 



Alenka Žumbar Klobčič ima za seboj težko mladost, zato zna toliko bolj prisluhniti tistim, ki potrebujejo 

pomoč. Zato je ustanovila Srečno hišo, v kateri izvajajo aktivnosti za otroke iz rejniških in socialno       

ogroženih družin. “V Srečni hiši pomagamo otrokom tako, da plačujemo vozniške izpite, zbiramo          

računalnike in da tem otrokom, ki bivajo v rejniških družinah na ta način pomagamo, da napredujejo prav 

tako hitro kot drugi otroci. Največ, kar lahko storimo za njih, je, da jim nudimo to primarno ljubezen, ki si 

jo vsak otrok zasluži.” Dodala je še, da ji je v veliko čast, da jo je NIVEA povabila kot ambasadorko in da ni 

pri privolitvi nič oklevala, saj ve, da akcija pomaga otrokom na poti k izobrazbi. 

 

Pri akciji je sodelovala tudi gorska reševalka Mojca Odar, ki je otrokom na osnovni šoli v Bohinjski Bistrici 

povedala, kako dober je občutek, ko nekomu rešiš življenje in da je to najmanj, kar lahko vrne goram, ki ji 

nudijo toliko lepega. 

 

Medalje za izžrebani razred 

Akcija NIVEA Podarite nam modro srce je letos gostovala v petih osnovnih šolah po Sloveniji. Med vsemi 

razredi, ki so poslali fotografijo modrih src, na katera so napisali dobra dela in jih povezali med seboj, pa 

bo izžreban razred, ki bo prejel posebno nagrado. Predstavo čarodeja Sama Sebastiana ter majico in     

medaljo za opravljena dobra dela, ki jo bodo lahko s ponosom nosili okoli vratu.   



V veliki dvorani Državnega zbora RS potekalo zasedanje 29. nacionalnega otroškega parlamenta 

(NOP). 114 mladih parlamentarcev iz vse Slovenije je razpravljalo o osrednji temi Šolstvo in šolski 

sistem. Uvodoma jih je pozdravila podpredsednica Državnega zbora Republike Slovenije ga. Tina 

Heferle. Spodbudne besede sta mladim parlamentarcem namenila tudi predsednica Zveze prijateljev 

mladine Slovenije ga. Darja Groznik in predsednik Republike Slovenije g. Borut Pahor.  

Ga. Tina Heferle je povedala: »Bodite pogumni in drzni. Bodite aktivni in inovativni. Izkoristite različne 

priložnosti in možnosti. Ne pozabite, da si lahko znanje pridobite že z izmenjavo med vrstniki ali se raz-

ličnih veščin naučite od staršev. Ohranite samokritičnost, razum in zaupanje vase. Ob tem pa ostanite 

pošteni in pravični.« 

Ga. Darja Groznik je v nadaljevanju dodala: »Dragi mladi, tu ste zato, da se pogovorite na ves glas, da s 

svojim razmišljanjem nagovorite odrasle, tudi najvišje predstavnike naše države. Aktivno državljanstvo, 

spoštljiv in argumentiran govor ter upoštevanje drugačnosti, je tisto, kar vas bo popeljalo naprej. Svet v 

katerem živimo mi vsi, predstavlja številne pasti. Ne prepustite se sovražnosti izključevanju. Veseli me, 

da že drugo leto govorite o šoli in šolskem sistem. Šola vas oblikuje in prav je, da vas šola tudi posluša. 

Imate veliko predlogov kako šolo izboljšati. Šola in šolski sistem je tudi zelo aktualna tema. Veste, da 

Ministrstvo za šolstvo pripravlja spremembe in prav je, da pri tem poslušajo tudi vas in bistvo našega 

dragocenega projekta je ravno to, kar je zapisano v Konvenciji o otrokovih pravicah, v 12. členu -       

pravica biti slišan in povedati svoje mnenje. Zato vam želim, da izkoristite ta dan in kar se da plodno 

razpravo.« 

 

29. NACIONALNI OTROŠKI PARLAMENT: ŠOLSTVO IN 
ŠOLSKI SISTEM 



Minister za izobraževanje dr. Jernej Pikalo je podal nekaj zaključkov na lanskoletno temo, ki je bila 

enaka letošnji in mladim zaželel kvalitetno razpravo: »Lansko leto ste ugotavljali, da so učni načrti  

prenatrpani, včasih tudi preveč faktografski, slišali smo vas, ko ste govorili o vplivu staršev na šolo, 

opozarjate nas podobno, kot nas opozarjajo učitelji. Zato je zdaj naša naloga, da gremo na osnovi 

vaših razprav v dialog s starši in šolami in z vami. Pravite, da bi lahko naredili korak naprej glede  

uvedbe moderne tehnologije, prenovili bi državljansko vzgojo, državljanske veščine. Govorili ste o    

varnem in spodbudnem učnem okolju. Naj bo jasno, da je osnova vsega učenja ravno to - varno in      

spodbudno učno okolje. Izpostavljali ste poklicno orientacijo, da vam manjka praktično znanje … vse 

kar ste predlagali, so posodobitve. Zato je še boljši šolski sistem odvisen tudi od vas. Želim vam veliko 

iskrenih idej in veliko razprave. Samo v razpravi se razčistijo mnenja in samo v razpravi pridemo do 

boljših rešitev.« 

V nadaljevanju so mladi poročali o svojem delu v štirih skupinah: šola za življenje, odnosi v šoli,       

metode in načini poučevanja/učenja in učne vsebine. Mladi so večkrat izpostavili, da si želijo več  

praktičnega učenja, učilnice na prostem, učenje bontona, prve pomoči in retorike, več znanja in      

informacij o aktualnem dogajanju, predstavitev poklicev, učenje in tudi merjenje čustvene inteligence, 

mladi si želijo tudi, da bi predmeti kot so likovna in športna vzgoja, postali predmeti brez ocen, bolj z 

namenom povezovanja, druženja in sprostitve … 

V plenarnem delu zasedanja so mladim parlamentarcem prisluhnili tudi: ministrica za delo, družino, 

socialne zadeve in enake možnosti mag. Ksenija Klampfer, minister za javno upravo g. Rudi         

Medved, varuh človekovih pravic g. Peter Svetina, namestnik varuha človekovih pravic g. Tone    

Dolčič in nekateri poslanci ter drugi vabljeni gostje.  



ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE SLOVENIJE PRAZNUJE 
66 LET! 
 
»ZPMS je odigrala zgodovinsko vlogo na naših tleh, kar zadeva življenje otrok,« Darja Groznik,   
predsednica ZPMS. 

Ena najbolj spoštovanih humanitarnih organizacij v Sloveniji - Zveza prijateljev mladine Slovenije 
(ZPMS), je bila ustanovljena 1. marca 1953. S tem pa danes obeležuje častitljivih 66 let! 

 Začetki delovanja ZPMS segajo v čas po 2. svetovni vojni. Pod vodstvom takratne predsednice ZPMS, 
Ade Dequal Krivic, so v Ljubljani tako začeli skrbeti za otroke, ki so ostali brez staršev ali pa so to bili 
otroci partizanov ali ilegalcev. Tem otrokom so spremenili identiteto, zanje poiskali družine, ki so bile 
pripravljene tvegati in skrbeti zanje, in jih tako obvarovali. Sprva je bila pozornost organizacije    
usmerjena v zagotavljanje osnovnih potreb, s časom pa je ZPMS postala gonilna sila pri organiziranju 
mnogih stvari, ki se danes zdijo popolnoma samoumevne: vrtci, pionirske knjižnice, igrišča, počitniške 
kolonije, vzgojne posvetovalnice, štipendijski sklad, oskrba dojenčkov, porodniški dopust, dobro razvi-
ta pediatrična mreža …  

Danes ZPMS združuje 110 članic in deluje na mnogih področjih - socialno-humanitarni programi,  
vzgoja in izobraževanje, zagovorništvo in zaščita otrokovih pravic ter programi za prosti čas in letova-
nja. 

Predsednica ZPMS Darja Groznik je ob obletnica poudarila pomembne prelomnice: »V vseh teh letih 
smo izbojevali malico v šoli, letovanja otrok, zagovarjali smo pomen bralne kulture pri otrocih in zato 
ustanovili Bralno značko, lani smo zabeležili 70 let Dedka Mraza, letos praznujemo 20 let programa 
Pomežik soncu, 20 let Evropa v šoli, 50 let Mladi raziskovalci zgodovine … ZPMS je ustanovila prvi in še 
vedno edini telefon za otroke in mladino - TOM telefon. ZPMS je bila tista organizacija, ki je v ključnem 
trenutku slovenske zgodovine predlagala člen ustave, ki govori o posebni skrbi za otroke - ta člen    
imamo danes v ustavi. To se je zgodilo še preden je bila v OZN sploh sprejeta Konvencija o otrokovih 
pravicah. Konec 80-tih smo izbojevali možnost, da so ob malih bolnikih v bolnišnici njihovi starši. Dve 
leti nazaj je bila, in tudi to je plod naših prizadevanj, uzakonjena prepoved telesnega kaznovanja otrok. 
Skratka - ZPMS je odigrala zgodovinsko vlogo na naših tleh, kar zadeva življenje otrok.«  

V 66ih letih je ZPMS izvedla mnogo aktivnosti in se zavzemala za nemalo družbenih sprememb, pri 
čemer je bila večkrat tudi slišana in upoštevana. ZPMS je tudi ponosna prejemnica nagrade Trusted 
Brand za leto 2017 na področju humanitarnih      
organizacij. »To priznanje nam pomeni veliko! Tudi v 
bodoče bomo svojo dejavnost usmerjali v izboljšanje 
kakovosti življenja otrok. Ob rojstnem dnevu pa si   
želimo še več posluha in uspešnih sodelovanj s         
pomembnimi odločevalci,« dodaja generalna      se-
kretarka ZPMS Breda Krašna (na sliki).  



SLOVENSKI RAZVOJNI DNEVI 
 
Osrednji dogodek devetih Slovenskih razvojnih dni, ki ga je organiziralo Ministrstvo za zunanje zadeve 

v sodelovanju z Ministrstvom za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti ter Platformo       

nevladnih organizacij za razvoj, globalno učenje in humanitarno pomoč Sloga, je potekal 8. marca 

2019. Osrednja tema dogodka je bila enakost spolov, tako da smo na srečanju iskali odgovore na  

vprašanja, kako obravnavamo različne vidike (ne)enakosti spolov ter na katerih področjih nas še čaka 

delo. Govorci so se osredotočili na pomen preprečevanja spolnega nasilja in nasilja zaradi spola v    

humanitarnih krizah.  



PREDAVANJE O ZAVESTNEM STARŠEVSTVU NA 
RAVNAH NA KOROŠKEM 
 
7. marca smo v sodelovanju z našim Društvom prijateljev mladine Koroške v OŠ Juričevega Drejčka 
Ravne na Koroškem organizirali predavanje o zavestnem starševstvu. Predavanje je pritegnilo lepo 
število udeležencev, ki sta ga tudi tokrat izvedla dr. Albert in Lea Mrgole.  
Hvala vsem vpletenim za uspešno izvedbo dogodka, vsem poslušalcem pa želimo čim lažje               
premagovanje izzivov, ki jih prinaša vzgoja otrok in mladostnikov.  



PREDSTAVITEV ORODJA SVETA EVROPE ZA OCENO 
PARTICIPACIJE OTROK 
 
Inštitut RS za socialno varstvo (IRSSV) je 14. marca organiziral predstavitev orodja Sveta Evrope za 
oceno participacije (sodelovanja) otrok. Slovenija se je v letošnjem letu skupaj s Finsko in Malto  
pridružila 6 državam članicam, ki to orodje že uporabljajo. Orodje je sestavljeno iz kazalnikov, ki  
merijo napredek v izvajanju pravic otrok, da so slišani in udeleženi pri odločitvah v zadevah, ki vplivajo 
na njihovo življenje. Gostujoči strokovnjakinji Sveta Evrope sta bili Anne Crowley and Gerison         
Lansdown, razvijalki orodja. IRRSV bo zastavil načrt izvedbe v Sloveniji in predlagal delovno skupino 
(kot podskupino Sveta za otroke in družino). 
 
ZPMS se bo v implementacijo orodja v Sloveniji vključila s pomočjo za zagotovitev fokusnih skupin 
otrok (15 – 20 otrok). 
 

 

 



JAVNA PREDSTAVITEV POROČILA O SLOVENIJI 2019 
 
Evropska komisija je konec februarja v sklopu evropskega semestra za leto 2019 objavila letno analizo 
gospodarskih in socialnih razmer v državah članicah in oceno napredka pri izvajanju priporočil za  
posamezne države. V Hiši EU je 15. marca potekala javna predstavitev Poročila o Sloveniji 2019. V po-
ročilu Komisija ugotavlja, da slovensko gospodarstvo raste in ostaja mednarodno konkurenčno. Struk-
turne reforme pokojninskega sistema, zdravstvenega sistema in sistema dolgotrajne oskrbe postajajo 
vse bolj nujne, da bi Slovenija ostala na poti dinamične in trajnostne rasti. 
 
Jeseni smo se udeležili sestanka na predstavništvu Evropske komisije v Ljubljani. Izpostavili smo  
področja kršenja otrokovih pravic in zadovoljni smo bili,  da so nas poslušali in upoštevali. Ena stran v 
predstavljenem poročilu je namenjena evropskemu stebru socialnih pravic. V tem delu so omenjeni 
tudi otroci, celo to so zapisali, da Slovenija nima programa za otroke. 



PRIPRAVLJALNI SESTANEK ZA MLADE  
PARLAMENTARCE 
 

28. marca smo za mlade parlamentarce, predstavnike regij, organizirali pripravljalni sestanek pred  

zasedanjem 29. nacionalnega otroškega parlamenta. Uvodoma smo jim kratko predstavili zgodovino 

otroških parlamentov in cilje programa, v nadaljevanju pa so se na igriv in družaben način  

medsebojno predstavili. Pogovarjali smo se o poteku otroških parlamentov v letošnjem šolskem letu 

in o akcijah, ki so se jih lotili z namenom uresničevanja lanskoletnih zaključkov. V drugem delu  

sestanka smo pregledali načrtovani dnevni red nacionalnega parlamenta ter se pogovorili o navodilih 

za udeležbo v Državnem zboru RS. Delovnega predsedstva tokrat nismo izbirali, saj je bilo, tako kot 

tema, enako kot v preteklem letu. Pripravljalnega sestanka se je udeležilo 26 otrok iz 12 regij.  



UDELEŽILI SMO SE 1. JAVNEGA POSVETA O  
PRIHODNOSTI VZGOJE IN IZOBRAŽEVANJA 
 
Konec marca smo se udeležili 1. javnega posveta o prihodnosti vzgoje in izobraževanja, ki je bil  
organiziran v dvorani Ministrstva za izobraževanje, znanost in šport. Uvodoma je minister dr. Jernej 
Pikalo podal informacije o ključnem strateškem dokumentu »Bela knjiga o vzgoji in izobraževanju«, ki 
ga imamo iz leta 2011. Vključuje vse, kar je povezano z do-univerzitetnim izobraževanjem. Ministrovo 
glavno sporočilo je bilo: »Šolski sistem moramo posodobiti na način, da bo v prihodnjih desetih letih 
kos družbenim izzivom.« 
 
V nadaljevanju so bili k besedi povabljeni udeleženci (cca 140 vseh), ki so se predhodno prijavili k  
besedi. Posveta se je udeležila Petra Zega, strokovna sodelavka ZPMS, ki je predstavila program  
Otroški parlament in temo Šolstvo in šolski sistem, o kateri učenci razpravljajo že drugo leto zapored.  
Izpostavila je, da tisto, kar lahko ZPMS prispeva k prenovi oz. izboljšanju šolskega sistema, je pogled 
otrok. Posvet je trajal od 15. do 19. ure, do junija pa je načrtovanih še 5 javnih posvetov v različnih 
krajih Slovenije. 



MEDNARODNO  

 

EVROPSKA KOMISIJA PODPRLA ZDRAVO PREHRANJEVANJE 
OTROK V ŠOLAH 

 
 
Kot poroča predstavništvo Evropske komisije v Sloveniji, je Evropska komisija sprejela proračunska 
sredstva za šolsko leto 2019/2020, ki jih bo dodelila posameznim državam članicam za zagotovitev 
zdravega prehranjevanja otrok v šolah. Slovenija bo za sadje in zelenjavo prejela 708.635 evrov, za 
mleko pa 362.276 evrov. Komisija bo državam EU skupaj razdelila približno 250 milijonov evrov, od 
tega 145 milijonov evrov za sadje in zelenjavo in 105 milijonov evrov za mleko.   
 
Države lahko 20-25% dodeljenih sredstev prenesejo v drugi sektor. Komisijo lahko zaprosijo tudi za 
večji znesek, če ostale države ne prevzamejo celotnega dodeljenega. Same se lahko odločijo o tem, 
katere kmetijske proizvode bodo otroci dobili ali katere teme bodo obsegali izobraževalni ukrepi. 
 
Kot nadalje poroča predstavniško EK v Sloveniji, je bilo v program EU za zdravo prehranjevanje v 
šolskem letu 2017/2018 vključenih več kot 20 milijonov evropskih otrok. V shemah EU za sadje, 
zelenjavo in mleko v šolah je sodelovalo 159.000 šol, med otroke pa je bilo razdeljenih 255,5 milijona 
kilogramov svežega sadja in zelenjave ter 178 milijonov litrov mleka. EU je shemi namenila več kot 182 
milijonov evrov, obenem pa so bili otroci deležni tudi izobraževalnih ukrepov, ki so jih poučili o 
kmetijstvu in ki spodbujajo zdravo prehranjevanje.  
 
 
 
 
 

https://ec.europa.eu/slovenia/home_sl
https://ec.europa.eu/agriculture/school-scheme_sl
https://ec.europa.eu/agriculture/school-scheme_sl


BRALNA ZNAČKA   

Pripravila: Petra Potočnik, Društvo Bralna značka Slovenije - ZPMS 

NA OBČNEM ZBORU DRUŠTVA BRALNA ZNAČKA SLOVENIJE – 
ZPMS (21. MARCA 2019) SMO ZA PREDSEDNIKA IZVOLILI  
PESNIKA, PISATELJA, DRAMATIKA, PREVAJALCA MARKA  
KRAVOSA. 

 
O pisanju za otroke in mlade in Bralni znački je govoril na 51. mednarodnem srečanju pisateljev, ki je  
potekalo na Bledu od 3. do 6. aprila:  
 
/…/ Besedi je treba vrniti magični pomen. Pomen, ki osvobaja. Poimenovati stvari pomeni obvladovati 
stvari in jih rad imeti. Pomeni obuditi vero, da je beseda struna, napeta med ljudmi. Ob tem pa da je     
podlaga za še aktualnejši občutek soodvisnosti med naravo in človekom. In še tretja funkcija besede v    
pisavi za otroke: obuditi smisel za igro, za sestavljanje in podiranje harmonije, za »postavljanje na glavo« 
pridobitne pameti. /…/  
 
M. Kravos, Zbornik 51. Mednarodnega srečanja PEN na Bledu, 2019. 
 
Novi predsednik dodaja še tole: Čeprav smo res stari 60 let, osebno še kar nekaj več, se zavedam grmade 
dela, srčne krvi in veselja doslej sodelujočih pri BZ. In na to pogonsko gorivo bom računal, ko bomo svojo 
naivno vero v samopašno bralništvo gojili in razmnoževali še naprej. Da ne bo na suknji krizantema,       
ampak sijajna značka. Prisrčen pozdrav, Marko Kravos 



UTRINKI S TERENA  

ZPM MARIBOR 

Otroci Zveze prijateljev mladine Maribor zaigrali na Ljudskem vrtu z nogometaši NK Mabribora in     
podprli iniciativo #ŽogaZbližuje 
 
Mariborski stadion Ljudski vrt v partnerstvu z družbo Mastercard kot prvi v Sloveniji nudi še več         
prostora družinam, kjer se družine med seboj povezujejo, ustvarjajo spomine in tkejo posebne vezi. 
 
Zveza prijateljev mladine Maribor je z veseljem sprejela povabilo k iniciativi #ŽogaZbližuje, ki jo je družba 
Mastercard v sodelovanju z NK Maribor lansirala na včerajšnji okrogli mizi. Po uvodni predstavitvi projekta 
so udeleženci stopili skupaj na družinski sektor stadiona in med nogometno vajo z nogometaši NK         
Maribora navijali za otroke Zveze prijateljev mladine Maribor. Med igranjem s priznanimi nogometnimi 
igralci NK Maribor, kot so Marcos Tavares, Dino Hotić, Amir Dervišević, Denis Klinar, Dare Vršič in Felipe 
Santos, so se otroci zabavali ob atraktivnih točkah z nogometno žogo in tako doživeli neprecenljive         
trenutke s svojimi idoli. 
 
Mastercard je ob tem v sodelovanju z NK Maribor predstavil še vseslovensko družinsko pobudo, ki stremi 
k družbeni spremembi, kjer bi pozitivne navijaške vrednote postale močnejše od nestrpnosti na              
stadionskih tribunah. Okrogla miza, ki jo je moderiral Saša Jerkovič, je tako napovedala novo razvojno 
smer družinskega sektorja na stadionu Ljudski vrt in pripomogla k različnim uvidom glede trenutne       
družinske športne kulture. Med drugim je izpostavila vzroke, ki botrujejo postopnemu izginjanju           
medgeneracijske športne kulture.   
 
 

ŽOGA ZBLIŽUJE 



Za družine je gotovo pomembno skupno preživljanje časa, na ta način se povezujejo, ustvarjajo se         
spomini, tkejo se vezi. In prav takšen skupni čas lahko družine preživljajo tudi ob spremljanju športnih              
dogodkov, v tem primeru nogometne tekme na stadionu. Pozdravljena je ideja o razvoju družinskega    
sektorja, kjer lahko družine v primernem okolju, kjer je poskrbljeno zanje, sproščeno in na njim lasten    
način spremljajo tekme, navijajo, ob tem pa se pletejo nove družinske zgodbe, pa seveda tudi prijateljske 
vezi s tistimi, s katerimi se srečajo v družinskem sektorju. Ob tem seveda ne gre zanemariti tudi ideje o 
uvajanju kulture navijanja.  
 
 »V Zvezi prijateljev mladine Maribor smo veseli povabila, ki pomeni nekaj novega in seveda zelo            
dobrodošlega. Posebna zahvala pa velja v imenu vseh sodelujočih otrok, ki so imeli priložnost družiti se z 
nogometaši in z njimi celo odigrati tekmo. Neprecenljivi so trenutki, ko si lahko v ekipi Marcosa Taveresa 
ali pa uspeš preigrati Amirja Derviševića in celo zabiti gol,« je izpostavila Urša Žiger, koordinatorica        
programov in projektov pri Zveze prijateljev mladine Maribor. 
 
Aleš Petejan, vodja marketinga pri družbi Mastercard Slovenija, je ob tem pozdravil sodelovanje z Zvezo 
prijateljev mladine Maribor in jih povabil, da se jim pri navijanju pridružijo na derbiju, 11. maja, ko bo  
družinski sektor resnično zaživel: »Naša skupna želja z nogometnim klubom Maribor je, da na stadion   
pripeljemo čim več gledalcev, predvsem družin, zato bomo v povezavi z družinskim sektorjem stadiona 
izvajali aktivnosti, ki bodo omogočale družinam prijazno vzdušje, hkrati pa bomo do konca sezone za   
otroke pripravili posebna presenečenja, nekaj teh bo namenjenih tudi otrokom iz socialno ogroženih   
družin,« je še dodal. Hkrati pa je družine iz Zveze prijateljev mladine Maribor povabil tudi k sodelovanju v 
nacionalni nagradni igri, ko se bo slovenski otrok, prvič v zgodovini, skupaj z družino letos junija podal v 
Madrid na finalno tekmo UEFA Champions League, kjer bo na zelenici lahko spremljal nogometnega   
igralca ob pričetku tekme: »Otroci, stari od 7 do 9 let, lahko v nagradni igri sodelujejo s prijavo na uradni 
spletni strani Mastercard – www.mastercard.si. Izmed vseh prijavljenih bomo z naključnim žrebom        
določili zmagovalca, ki bo razglašen 11. maja na derbiju v Ljudskem vrtu. Na uradni spletni strani    
Mastercard pa se lahko za ogled finala potegujejo tudi odrasli, saj bomo dva srečneža nagradili z dvema 
vstopnicama in potovanjem v Madrid.« 
 
 



MLADI ZA NAPREDEK MARIBORA - ZAKLJUČNA PRIREDITEV 
 

V sredo, 3. aprila 2019, bomo v Narodnem domu Maribor na zaključni prireditvi 36. srečanja Mladi za 
napredek Maribora razglasili rezultate in podelili nagrade najboljšim mladim raziskovalcem, mentorjem in 
šolam. Ob 10.00 se bo pričela prireditev za osnovnošolce, ob 13.00 pa za srednješolce. 

V letošnjem šolskem letu je sodelovalo 345 mladih raziskovalcev (kar je največ v zadnjih 10-ih letih) iz  
mariborskih osnovnih in srednjih šol, ki so oddali skupno 222 raziskovalnih nalog in inovacijskih            
predlogov, skozi raziskovalno delo na 34-ih raziskovalnih področjih jih je vodilo 184 mentorjev.  

Na zaključni prireditvi, na kateri bodo za program poskrbeli dijakinje in dijaki Škofijske gimnazije Maribor, 
Srednje ekonomske šole Maribor ter učenke in učenci Osnovne šole Franceta Prešerna in Osnovne šole 
Leona Štuklja, bo avtor ali avtorica najbolje ocenjene raziskovalne naloge med osnovnošolci prejel/a     
nagrado ZPM Maribor, med srednješolci pa nagrado MO Maribor, nagrado dr. Brede Žerjal. Avtorji         
raziskovalnih nalog z najvišjim številom doseženih točk se bodo 25. in 26. aprila 2019 udeležili nagradnega 
izleta.  

 
DAN BREZ ALKOHOLA 
 

Zveza prijateljev mladine Slovenije bo v okviru projekta SOPA – skupaj za odgovoren odnos do pitja alko-
hola v aprilu s svojimi izvajalci sodelovala na osmih dogodkih po Sloveniji s skupnim naslovom “Dan brez 
alkohola”, ki jih organizira Nacionalni inštitut za javno zdravje. Dogodki, ki bodo potekali v več slovenskih 
krajih, bodo namenjeni osveščanju o projektu SOPA in pogovoru o zdravih življenjskih izbirah. Obiskovalci 
bodo lahko dobili informacije o problematiki pitja alkohola v slovenski družbi, o posledicah čezmernega 
pitja ter o virih pomoči. Na dogodkih bodo sodelovali še Društvo za zdravje srca in ožilja, Zveza               
paraplegikov Slovenije, Šent, Slovenska Karitas in Športna unije Slovenije, ki so prav tako vključeni v       
projekt SOPA.  

V Mariboru Dan brez alkohola združujemo z dogodkom Tek zdravja, ki ga organizira Zdravstveni dom dr. 
Adolfa Drolca, sovpada pa tudi z akcijo 40 dni brez alkohola, ki jo organizira Slovenska karitas.   

 
 

https://zpm-mb.si/novice-dogodki/mladi-za-napredek-maribora-zakljucna-prireditev/
https://zpm-mb.si/novice-dogodki/mladi-za-napredek-maribora-zakljucna-prireditev/
https://drive.google.com/file/d/1b-lqYBHoFu80J6Y9sFkQbnEfLAUuXinc/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1b-lqYBHoFu80J6Y9sFkQbnEfLAUuXinc/view?usp=sharing
http://tek-zdravja.si/
https://brezalkohola.si/


NACIONALNI OTROŠKI PARLAMENT 
 

Dvanajst delegatov, ki so bili 14. marca po demokratični poti izbrani na zasedanju regijskega Otroškega 
parlamenta, bo mariborsko regijo zastopalo na 29. nacionalnem Otroškem parlamentu® v Državnem  
zboru RS v Ljubljani, v ponedeljek, 8. aprila 2019. To so Ivana Žebeljan, Žan Leon Ambrožič, Maša        
Drevenšek, Ema Batagelj, Črt Čučko, Pia Perša, Žiga Krajnc, Lana Vouk, Jure Senekovič, Nika Petrič, Žiga 
Žižek in Luka Urban Kitek. Tema letošnjega parlamenta je že drugo leto zapored “Šolstvo in šolski 
sistem”.  

 

DAN ZA SPREMEMBE 
 

Tema desetega Dneva za spremembe, ki ga na nacionalni ravni koordinira Slovenska filantropija,      
nacionalno združenje za promocijo prostovoljstva, je “odpravimo diskriminacijo”. V več mestih po        
Sloveniji se  bodo prvi vikend v aprilu zvrstili različni dogodki, tudi v Mariboru, kjer dogajanje koordinira 
Mladinski informacijsko svetovalni center Infopeka v sodelovanju  z lokalnimi prostovoljskimi                  
organziacijami –  podrobnejši program najdete na spletni strani Prostovoljstvo v Mariboru. 

Kot vsako leto, se tudi pri ZPM Maribor pridružujemo dnevu, ki prinaša spremembe. V ponedeljek, 8. 
aprila 2019, ob 18. uri, skupaj z mariborskim oddelkom Slovenske filantropije vabimo v Dom                    
ustvarjalnosti mladih na PREDSTAVITEV PAKISTANA. Državo v Južni Aziji pri nas poznamo predvsem po 
alpinističnih vzponih na himalajske vrhove, tokrat pa bomo imeli priložnost izvedeti še veliko več o tej   
kulturno, etnično in jezikovno pestri državi in poskusiti tradicionalno pakistansko hrano. 

 
 

Tema%20desetega%20Dneva%20za%20spremembe,%20ki%20ga%20na%20nacionalni%20ravni%20koordinira%20Slovenska%20filantropija,%20Združenje%20za%20promocijo%20prostovoljstva,%20je%20odpravimo%20diskriminacijo.


NAPOVEDI …  
 

VEČGENERACIJSKI CENTER ŠTAJERSKA 
 

Delavnice naravne kozmetike, ki jih izvajamo v okviru programa VGC Štajerska, so vselej dobro obiskane.  

Nadaljujemo tudi s Familylabovimi starševskimi večeri, tokrat bo tema KAKO REČI NE, DA ME BO OTROK 
VZEL RESNO. Starševski večer bo v torek, 16. aprila 2019, ob 17.30, v Domu ustvarjalnosti mladih        
Maribor. Vodila ga bo Helena Primic, filozofinja, urednica, kolumnistka in stalna sodelavka Familylaba. 

 

PROSTOVOLJSTVO 
 

Razpis za prostovoljce na letovanjih na morju, Pohorju in v Marburgu smo podaljšali do 15. aprila 2019, 
za prostovoljce v Domu ustvarjalnosti mladih pa se sredi aprila že pričnejo usposabljanja. 

 

CUNJAMI 
 

Aprilski Cunjami, izmenjevalnica oblačil za mlade, bo v torek, 23. aprila 2019, v Domu ustvarjalnosti mla-
dih, v običajnem terminu, med 17. in 19. uro. Tudi tokrat bo dogodek spremljala praktična delavnica – 
delavnica šivanja z Nino Rozino. 

 

DAN ZEMLJE 
 

22. april je svetovni dan Zemlje, katerega namen je opozoriti družbo na dejstvo, da je planet, na katerem 
živimo, minljiv in ranlji, zato ga je potrebno varovati. Že tradicionalno ta dan obeležimo tudi pri ZPM Mari-
bor s prireditvijo, kjer s pomočjo delavnic, informacij na stojnicah in predstavo za otroke, osveščamo, in-
formiramo, svetujemo in posredujemo znanja otrokom, mladim in odraslim. Želimo povedati in pokazati, 
da lahko vsak posameznik s svojim odgovornim ravnanjem veliko naredi za zdravo okolje in s tem za last-
no zdravje ter zdravje prihodnjih rodov …  zato vabimo na prireditev DAN ZEMLJE, ki bo v četrtek, 25. 
aprila 2019, od 9. do 13. ure, na Trgu Leona Štuklja. Dogodek bomo pripravili skupaj s Svetom za preven-
tivo in vzgojo v cestnem prometu MO Maribor, ki na ta dan organizira preventivno akcijo Bistro glavo 
varuje čelada. 

 

PRVOMAJSKE POČITNICE 
 

Počitniški program bo potekal v ponedeljek in torek, 29. in 30. aprila 2019, med 8. in 16. uro. Pripravlja-
mo ustvarjalne delavnice na temo “travnik”, delavnico ročnega šivanja “s šivanko in prejico nad luknjice” 
ter izleta v Milekov gozd in na Doživljajsko igrišče.  

 

DODATNE INFORMACIJE: Tadeja Dobaj,  
02 229 94 52, 041 532 119 ali tadeja@zpm-mb.si 

https://zpm-mb.si/novice-dogodki/starsevski-vecer-kako-reci-ne-da-me-bo-otrok-jemal-resno/
https://zpm-mb.si/novice-dogodki/starsevski-vecer-kako-reci-ne-da-me-bo-otrok-jemal-resno/
https://zpm-mb.si/novice-dogodki/razpis-za-prostovoljce-vzgojitelje-na-letovanjih-2019/
https://zpm-mb.si/novice-dogodki/razpis-za-nove-prostovoljce-v-dum-u-2019/
mailto:tadeja@zpm-mb.si


MDPM ZA GORIŠKO 







DPM KRANJ  

POROČILO Z RAZPRAVE PRVE DELOVNE SKUPINE 
 

Tema letošnjega otroškega parlamenta je bila nadaljevanje lanske teme šolstvo in šolski sistem. Pogo-
varjali smo se o novostih, ki so jih letos na pobudo učencev (predlogi iz lanskega otroškega parlamenta) 
uvedli v šoli – pri pouku, med odmori,…. 

 

Na šolah so uvedli naslednje akcije: 

Delo s tabličnimi računalniki – uvedli so samostojno predelavo snovi s pomočjo učbenika, preverjenih 
spletnih strani, reševanje kvizov (ki jih učitelj sestavi in ima možnost vpogleda, kako je vsak učenec     
reševal), reševanjem vaj na spletu ter spletnih učilnicah. 
Formativno spremljanje -  kjer si učenci sami postavijo cilje učne ure, obdelajo snov ter na koncu        
preverijo ali so cilje dosegli ali ne. Nato sledi uporaba ciljev, torej reševanje vaj. 
Rekreativni odmor – učenci so med glavnim odmorom na šolskem dvorišču (v primeru lepega vremena). 
V primeru slabega vremena imajo možnost uporabe šolske telovadnice. 
Tiha soba – je soba namenjena učenju, umirjanju učencev, razmisleku v primeru neprijetnosti kot so 
npr. grožnje, nasilje,… učitelj v tihi sobi ni prisoten. 

 

Pri uvedbi novih akcij so sodelovali predstavniki šolske skupnosti, nekateri učitelji in ravnatelji. 

 

Predlagane teme za naslednji otroški parlament: 

• NASILJE V ŠOLI 

• STRES V ŠOLI 

• DILEMA O UKINITVI OCEN, NPZ-jev 

 

 

 

 



MEDOBČINSKI PARLAMENT KRANJ  
 

POROČILO DELAVNICE 2 (OŠ STANETA ŽAGARJA KRANJ) 

 

V naši delavnici so sodelovale Osnovna šola Matija Valjavca Preddvor, Osnovna šola Šenčur in Osnovna 
šola Predoslje. Predstavniki so poročali o izvedenih akcijah v letošnjem, zaključnem delu teme Šolstvo in 
šolski sistem.  

Večino akcij, ki smo jih na šolah izvedli letos, lahko razvrstimo v dve skupini oziroma podtemi letošnjega 
parlamenta: prva podtema so odnosi v šoli.   

V akcijah – dejavnostih so šole želele izboljšati odnose med učenci višje in nižje stopnje . Med sabo so si 
izmenjali dobre misli in želje, se obiskovali pri urah pouka in igrali družabne igre v posebej,  za to         
namenjenih kotičkih šole.  Na šolah so skušali izboljšati tudi odnose med učenci in učitelji. Tako so uvedli 
medgeneracijsko branje (učitelji in učenci berejo isto knjigo in se o njej pogovarjajo)  in športna          
tekmovanja med učitelji in učenci.   

Druga izpostavljena podtema pa je bila gibanje v šoli v povezavi z metodami in načini poučevanja. Šole 
so uvedle kinestetične mize, minute za zdravje, rekreacijske odmore ter pouk na prostem.  

Pri teh akcijah smo bili učenci kar uspešni, seveda s pomočjo učiteljev in vodstva šol, ki so nam            
pomagali. Še vedno pa je veliko naših zaželenih sprememb ostalo le na papirju. Zavedamo, da je zanje 
potrebno več časa, spremembe v mišljenju pri nekaterih učiteljih ali pa seveda finančnih sredstev. Tako 
si še vedno želimo bolj pestre metode poučevanja (skupinsko delo, raziskovalno, praktično delo, pouk 
na prostem). 

Pri današnjem delu v delavnici smo se veliko naučili tudi od drugih in menjali svoje izkušnje s                
sodelujočimi šolami. Dobili smo še marsikatero idejo, kaj bi lahko v bodoče predlagali in izboljšali na  
svojih šolah.  

Nekaj težav pri uresničevanju akcij pa smo imeli  zaradi nenaklonjenosti učiteljev, saj omenjene           
aktivnosti zahtevajo oziroma vzamejo tudi nekaj časa pri pouku.  Tako smo ponovno prišli do sklepa, da 
je učna snov še vedno preobsežna in prepodrobna, kar bomo ponovno naslovili na nacionalni               
parlament. 

 

Naši predlagani temi za naslednje leto sta: 

• Varnost v šoli 

• Diskriminacija in rasizem v povezavi s stereotipi 



POROČILO TRETJE DELOVNE SKUPINE  
 

Tretjo delavnico je vodila OŠ Naklo in na njej so sodelovale še OŠ Jakoba Aljaža Kranj, OŠ Matije Čopa 
Kranj ter OŠ Simona Jenka Kranj. Pogovor je potekal eno uro v komunikacijskem središču v pritličju. 
Na srečanju so se mladi pogovarjali o številnih dejavnostih, ki so v tem šolskem letu potekale na ome-
njenih šolah.  

V izhodišču so postavili pomen aktivnega preživljanja časa med šolskimi odmori, kjer so ugotovili, da na 
šolah v zvezi s tem potekajo podobne prakse. Izjema je bila le ena šola, kjer zaradi disciplinskih proble-
mov učenci potrebujejo večjo varnost in tako odmore preživljajo v razredih. Skupna ugotovitev je bila, 
da bi bila lahko rešitev v skupnem naporu učencev omenjene šole, da bi vsi učenci bolje spoštovali šolski 
red in tako izboljšali disciplino. Šolski radio je med odmori aktiven na OŠ Jakoba Aljaža in tudi na OŠ Ma-
tije Čopa. Učenci prijazno skrbijo za vključevanje učencev tujcev, npr. na eni od šol so le ti prevajali 
Zdravljico v svoj materni jezik in jo nato deklamirali sošolcem. 

OŠ Naklo je v vodenju pogovora kot iztočnice ali pobude predstavila številne akcije, ki so jih mladi izpe-
ljali ob pomoči učiteljev in sicer: zbiralna akcija papirja za namen nakupa pitnika za vodo, postavitev ski-
rojnice, prireditve in druženje v domu za ostarele Naklo, kjer razveseljujejo babice in dedke. Mladi se ob 
tem učijo medgeneracijskega sodelovanja. Prav tako so v letošnjem šolskem letu sami organizirali šolski 
ples ter se ob tem marsikaj naučili. Dogovarjanje, organizacija, priprava prostora in izpeljava je bila v ro-
kah učencev višjih razredov. Potrdili so, da je šlo za poseben izziv in, da so upravičili zaupanje učiteljev. 
Takšnega projekta na ostalih šolah še niso imeli, velja pa o le tem razmisliti in ga tudi organizirati.  

Skupaj so ugotavljali, da se na več šolah izvaja tutorstvo, projektni dnevi s posebnimi vsebinami kot je na 
primer razumevanje drugačnosti (sprejem in preživljanje pouka z učenci iz šol s prilagojenim vzgojno izo-
braževalnim programom), skrb za okolje in podobno. V tem pogledu se izvaja tudi »zelena straža«, kar 
pomeni redno čiščenje okolice šole. Na OŠ Jakoba Aljaža v ta namen organizirajo delovno soboto in se 
pridružijo pobudi Kranja, da čistimo okolje. 

OŠ Matije Čopa Kranj je predstavila svojo Noč knjige, kjer gostijo pisatelje, ilustratorje in se tudi sami 
preizkusijo v pisanju. 

Učenci so na koncu ugotovili, da se na njihovih šolah dogaja marsikaj, kar poskrbi za to, da je šola prijaz-
nejša in da postaja v marsičem tudi šola za življenje. Izpostavili so, da je dogajanje v šolah še bolj zanimi-
vo, če ob tem sami aktivno sodelujejo s svojimi pobudami. In učitelji jim pri tem skoraj vedno pridejo 
nasproti. 

 

Podani predlogi za naslednjo temo parlamenta so bili: 

• Diskriminacija drugih narodov 

• Nivojski pouk 

• Invalidi v šolah 

 

 



V petek, 15. marca 2019, so mladi parlamentarci Mestne občine Koper in Občine Ankaran na              
medobčinskem otroškem parlamentu izvolili novo predsedstvo, ki bo osnovnošolce 8. aprila 2019     
predstavljalo na nacionalnem otroškem parlamentu v državnem zboru v Ljubljani. 

Prvi del letošnjega medobčinskega otroškega parlamenta se je odvil v prijaznem ambientu novih         
prostorov Kulturno izobraževalnega društva PiNA na Gortanovem trgu v Kopru.  

Mladi parlamentarci so tega dne na debatnih delavnicah govorili na teme: Odnosi v šoli, Učne vsebine, 
Moj prosti čas, Moje dolžnosti in odgovornosti, Vloga družine, Sprejemanje različnosti v šoli, Zdrava šola. 

Debatne delavnice so vodili izkušeni trenerji Kulturno izobraževalnega društva PiNA. 

Navzoče sta s svojim obiskom in impro predstavo presenetila Jaka in Luka iz gledališke skupine Lastniki 
humorja. Ja, ni ga čez dober smeh.  

DPM KOPER 

MEDOBČINSKI OTROŠKI PARLAMENT MESTNE OBČINE KOPER 
IN OBČINE ANKARAN 



V petek, 22. marca 2019, je v Pretorski palači v Kopru potekalo plenarno zasedanje medobčinskega 
otroškega parlamenta. 

Mladi parlamentarci so na seji vneto razpravljali o težavah, ki jih pestijo na poti njihovega šolanja. Med 
šolami so si izmenjali izkušnje, tehtali so med tem, kaj bi bilo prav in kaj bi se dalo storiti, da bi bilo     
bivanje v šoli prijaznejše za učence in tudi za učitelje. Ugotovili so, da bo potrebno veliko truda vložiti v 
medsebojne odnose in pri posamezniku ustvariti pozitiven odnos do šole kot institucije.  

Prisotne je s svojo prisotnostjo počastil župan Mestne občine Koper gospod Aleš Bržan. Med                
povabljenimi gosti so zasedanju prisostvovale: generalna sekretarka ZPMS, predstavnica Zavoda za    
šolstvo RS, glavna urednica spletnega časopisa za otroke Časoris in Tinkara Kovač. 

Sklepe z zasedanja bodo predstavniki podali na nacionalnem otroškem parlamentu, ki bo v Državnem 
zboru RS v Ljubljani 8. aprila 2019. 

 

 

 

 

 

 

V ponedeljek, 18. marca 2019, se je na sedežu 
DPM Koper, na pripravljalnem sestanku sestalo 
predsedstvo medobčinskega otroškega         
parlamenta. Začrtali so potek plenarnega     
zasedanja v Pretorski palači 22. marca 2019. 



V četrtek, 28. marca 2019, je predstavnica mladih parlamentarcev MOK in OA Anabel Haber Todoro-
vić bila na pripravljalnem sestanku Nacionalnega otroškega parlamenta v Ljubljani. Informirala se je o 
poteku zasedanja prihajajočega, 29. nacionalnega otroškega parlamenta na temo Šolstvo in šolski 
sistem. 

Iz krajše razprave je razvidno, da v šolah po Sloveniji veliko časa namenjajo problematiki medsebojnih 
odnosov in da si želijo več praktičnega pouka. 

 

 

 

 

 

 



POROČILO MLADE NOVINARKE  
EVA VRABEC, OSNOVNA ŠOLA ANTONA UKMARJA KOPER 
 
V petek 15. 3. 2019  je bil v kulturno izobraževalnem društvu PiNA izveden 1. del 29. medobčinskega  
otroškega parlamenta na že lanskoletno temo Šolstvo in šolski sistem. 

Ta dan so bile izvedene delavnice na katerih so učenci z obalnih osnovnih šol podali številne pobude,    
zamisli, kakšne spremembe si želijo. Na delavnicah je sodelovala OŠ Koper, OŠ Ivana Jagra- Babiča            
Marezige, OŠ Dekani, OŠ Antona Ukmarja, OŠ dr. Aleš Bebler- Primož Hrvatini, OŠ Dušana Bordona, OŠ 
Elvire  Vatovec Prade, OŠ Istrskega odreda Gračišče, OŠ Oskarja Kovačiča Škofije, OŠ Šmarje, OŠ Pier 
Paolo Vergerio il Vecchio in OŠ Ankaran.  

Delavnice so bile izvedene v šestih skupinah DRUŽINA IN ŠOLA, RAZLIČNOST V ŠOLI, MOJ PROSTI ČAS, 
ZDRAVA ŠOLA, MOJE DOLŽNOSTI IN ODGOVORNOSTI in UČENJE IN ŠOLA. Učenci so imeli številne pobude 
in zamisli: ukrepati na področju uporabnih ved (šola za življenje), glede organizacije prostega časa –      
hobiji, neenakomernost in količina učnega programa, več spoštovanja med učitelji in učenci, več gibanja v 
šoli in druge.  

Na zasedanju so bile izvedene tudi volitve predsedstva medobčinskega parlamenta. Tako je predsednica 
postala Doroteja Županič z OŠ Dekani, člani predsedstva pa so postali: Maj Komac – OŠ Antona Ukmarja, 
Anabel Haber Todorović – OŠ Koper in Rene Dedić Vagaja - OŠ dr. Aleš Bebler – Primož Hrvatini                
(in novinarka Eva Vrabec). 

Po končanih delavnicah sta kulturni program dopolnila Luka in Jaka iz Lastnikov humorja. 

Za zaključek so nekateri odšli tudi na Titov trg ter se udeležili Podnebnega štrajka. 

Dan je bil izveden v prijetnem vzdušju, za kar gre zahvala tudi vsem moderatorjem, organizatorjem in 
mentorjem. 

 



— DRUGI DEL  
 
V petek 22. 3. 2019 je bil v Pretorski palači v Kopru izveden 2. del 29. medobčinskega parlamenta.       
Sodelovale so osnovne šola iz Mestne občine Koper in občine Ankaran. Zasedanje je vodilo predsedstvo, 
izvoljeno že na prejšnjem sestanku – predsednica Doroteja Županič (OŠ Dekani) in še drugi člani          
predsedstva, Maj Komac (OŠ Antona Ukmarja), Rene Dedić Vagaja (OŠ Dr. Aleša Beblerja-Primoža         
Hrvatini), Anabel Haber Todorović (OŠ Koper). In novinarka Eva Vrabec (OŠ Antona Ukmarja). 

Ob začetku zasedanja so otroke z vzpodbudnimi besedami nagovorili; Robert Trunkl – predsednik Društva 
prijateljev mladine Koper, Aleš Bržan – župan Mestne občine Koper in Breda Krašna – generalna            
sekretarka Zveze prijateljev mladine Slovenije. 

Po govorih je predsednica pozvala udeležence, da mladi parlamentarci predstavijo do katerih sklepov so 
prišli prejšnji petek na svojih delavnicah. Po vsaki predstavitvi delavnice je sledila krajša debata na sklepe 
in cilje, ki jih je vsaka posamična skupina z delavnice predstavila. 

Prva je bila MOJA DRUŽINA IN ŠOLA. Izpostavili so, da mora priti do spremembe odnosov slednji da so 
slabi, več spoštovanja do učiteljev in obratno, učni načrt je preobsežen- snov se samo dodaja a se nič ne 
odvzema, za vse to naj bi bil kriv STRES. V razpravi je prišlo do zamisli, da bi morali nekaj ukreniti na      
področju predur, da bi bilo potrebno obnoviti učbenike, bolj pogosto ter da bi morali ponovno uvesti + in 
- in morali več ponavljati snov. 

Naslednja skupina je bila UČENJE IN ŠOLA. Glavne tri teme so bile posameznik, šola – okolje in spretnosti 
za naprej. Najbolj izpostavljena je bila šola za življenje, uporabne vede za naprej. V debati so se vsi        
strinjali, da bi morali nekaj storiti na tematiko premalo uporabnega znanja. Predlog, da bi uvedli nov 
predmet (ali izbirni) pri katerem bi bile učna snov uporabne vede za življenje, je bil podprt z večino      
udeležencev. Pri slednjem predmetu bi bile na prvem mestu finance, prva pomoč … 

Nato se je predstavila delavnica SPOŠTOVANJE. Poročali so o odgovornostih, dolžnostih v šoli, več       
spoštovanja bi moralo biti med učenci in učiteljih in obratno. 

Delavnica MOJ PROSTI ČAS je izpostavila problem o veščosti mladih pri organiziranjem časa, hobijev in 
druženja. 

Naslednja delavnica je bila ZDRAVA ŠOLA. Predlagali so več gibanja, tudi na začetku ure. Zdrava šola     
temelji na prehrani. Pomembni so pa tudi zdravi odnosi, kot so izpostavili. V razpravi je bil izpostavljen    
jedilnik šolske prehrane. 

Kot zadnja delavnica se je prestavila še RAZLIČNOST V ŠOLI. Izpostavili so, da bi morali nekaj storiti pri 
spoštovanju različnosti in to že doma ne v šoli (kultura, vera, videz, oblačila, finančno stanje, spolna 
usmerjenost,…) 

Pred odmorom sta se predstavili gostji: novinarka Sonja Merljak Zdovc in glasbenica Tinkara Kovač. Obe 
sta predali podobno sporočilo, da morajo biti mladi dobro opremljeni za življenje in to opremo nam lahko 
preda šola. 

Po odmoru so tiste šole, ki so želele poročale o delu in zaključkih parlamenta s svojih šol. Tako so lahko 
tudi drugi udeleženci dobili ideje za različne delavnice, teme, ki jih lahko tako uporabijo tudi na svoji šoli. 

Kot zadnja debata je bila o tem, kaj bi parlamentarke in parlamentarci predlagali za teme za 30. medob-
činski otroški parlament. Ideje so bile; prehrana, moje pravice in dolžnosti, strpnost (pravice), Ekologija, 
nasilje (odnosi), poklici, učni načrt (težave). 

S širjenjem ideje z idejo so udeleženci dobili veliko novih idej, zamisli in prejeli novo izjemno življenjsko 
izkušnjo! 

 



PLAVAJOČE SVEČKE – EKO TRIKI – DRUŠTVO PRIJATELJEV    
MLADINE LAVRICA 
 

Na Lavrici smo ekološko usmerjeni in želimo otroke naučiti spoštovanja narave, se povezati z njo in 
uporabljati in tudi izdelovati ekološke izdelke. 

To pomlad smo pripravili tri sobotne sonaravne delavnice, katere smo poimenovali EKO TRIKI. Začeli smo 
v februarju z izdelavo zdravega vazelina, nadaljevali pa smo v začetku marca z izdelavo PLAVAJOČIH 
SVEČK z vlivanje čebeljega voska v jajčne lupine. Najprej je bilo potrebno čakati, da se je vosek s            
segrevanjem stopil in potem smo morali ujeti pravi trenutek, da smo v svečko spustili vrvico, predno se je 
vosek strdil. Učili smo se torej tudi potrpežljivosti in natančnosti. Izdelali smo svečko, oz. vsak po 6 svečk, 
ki so lahko doma plavale v posodi z vodo ali pa so jih otroci ob prazniku Gregorjevega spustili v lokalni 
potoček. Na koncu smo naredili še zvito svečko. Čaramo EKO TRIKE in zato vedno več otrok prihaja na 
delavnice, kar nas veseli. 

Radmila P. Blatnik, DPM Lavrica 

 
 

 

DPM LAVRICA 



OBČINSKI OTROŠKI PARLAMENT 
OBJAVLJENO NA OBČINSKI SPLETNI STRANI – 14.3.2019 

 

V sejni sobi se je zbralo 17 izvoljenih delegatov iz OŠ Metlika in OŠ Podzemelj z mentoricama Barbaro 
Forstner in Petro Orož na 29. občinskem otroškem parlamentu. 
 
Poleg njih so bili prisotni še: Darko Zevnik – župan Občine Metlika, Vladka Škof - podpredsednica DPM, 
Jagoda Car - tajnica DPM, Željka Janjac - ravnateljica OŠ Metlika, Stanislav Vlašič - ravnatelj OŠ Podzemelj, 
upokojena učiteljica Anica Kopinič, Marjetka Pezdirc – Zavod za kulturo, šport, turizem in delo z mladimi 
ter strokovna delavka za družbene dejavnosti, Mateja Simonič. 
 
Tema letošnjega otroškega parlamenta je bila Šolstvo in šolski sistem, prva, o kateri so na otroških        
parlamentih razpravljali dve leti.  
 
Prisotne sta pozdravila in nagovorila župan Darko Zevnik in podpredsednica DPM Vladka Škof. Mladi    
parlamentarci so presenetili s svojimi samozavestnimi nastopi, zrelim, tudi kritičnim razmišljanjem,       
odprtostjo razprave, retoričnimi sposobnostmi in številnimi predlogi, povezanimi z odnosi v šoli, učnimi 
vsebinami, metodami in načini poučevanja/učenja ter s šolo za življenje.   
 
Za delegata na regijskem otroškem parlamentu, ki bo 19. marca 2019, v Novem mestu, sta bila izvoljena:  
Nina Košele iz OŠ Metlika in Tristan Špingler iz OŠ Podzemelj. 

DPM METLIKA 



EVROPA V ŠOLI ZA BELOKRANJSKO REGIJO 
 

Na letošnjem natečaju Evropa v šoli so sodelovale vse belokranjske osnovne šole z vsemi podružnicami 
in pridružila se nam je Srednja vzgojiteljska šola iz Novega mesta. Na regijski nivo je prispelo 218 del, ki 
jih je ustvarilo 210 mladih ustvarjalcev ob pomoči 80 mentorjev, na šolskem nivoju pa je bilo vključenih 
1752 mladih avtorjev s 128 mentorji. 

Ocenjevalni komisiji sta izbrali za državni nivo 54 literarnih, likovnih, video in fotografskih del, med   
katerimi bodo najboljša nagrajena na državni zaključni prireditvi.  

Društvo prijateljev mladine Metlika, ki je 20 let koordinator natečaja Evropa v šoli za Belo krajino, je      
pripravil odmevno prireditev, s kulturnim programom, razstavo likovnih in fotografskih del, ki so jih    
ustvarili mladi avtorji in podelitvijo priznanj za sodelovanje na regijskem in državnem nivoju. Mentorji, ki 
so   sodelovali na regijskem nivoju natečaja pa so prejeli priznanja za mentorsko delo.  

Prireditve se je udeležil minister za zunanje zadeve RS s svojimi sodelavci dr. Miro Cerar, predsednica 
ZPMS Darja Groznik, generalna sekretarka ZPMS Breda Krašna, predsednica Nacionalnega odbora Evropa 
v šoli za Slovenijo Majda Struc, predstavniki belokranjskih občin, šol, starši in številni drugi gostje. 

Po končani prireditvi so predstavniki šol za vse avtorje in mentorje prevzeli še simbolični promocijski     
material in dežnike, ki jih je podarilo Ministrstvo za zunanje zadeve za zaščito pred soncem, dežjem in  
drugimi nevšečnostmi. 

 

Koordinatorica EVŠ za Belo krajino: V. Škof 

       



PUSTNO RAJANJE V METLIKI  
 
 
Tudi letos sta bila Društvo prijateljev mladine Metlika in KUD Gadja zalega organizatorja maškarade na 
pustno soboto. Dolga in zanimiva pustna povorka različnih mask, ki so se jim pridružile še maske iz 
obeh sosednjih občin,  se je vila po metliških ulicah z Mestno godbo Metlika na čelu - do Trga svobode. 
Vsaka maska oziroma skupina mask se je predstavljala po svoje s poudarkom na ustanovitvi prve požar-
ne    brambe na Slovenskem  in drugih aktualnih dogodkih današnjega časa.  
 
Ocenjevalna komisija ni imela lahkega dela, ker je morala izbrati pet najizvirnejših otroških posameznih 
oziroma skupinskih mask, ki so bile nagrajene. Na stojnicah so članice Društva kmečkih žena ponujale 
tople napitke, prostovoljke DPM so delile pustne krofe. Otroci so se zabavali v napihljivih gradovih, drugi 
pa so veselo rajali z našo prostovoljko animatorko Lauro ob glasbi Mihe Veseliča. Prostovoljci in mladi   
člani Društva prijateljev mladine Metlika so poskrbeli tudi za bogat srečelov.    
 
Zelo hvaležni smo vsem, ki so kakorkoli sodelovali in pomagali pri pripravah in izvedbi tega že                  
tradicionalnega in vsako leto bolj zanimivega medgeneracijskega pustovanja, s katerim vsako leto 
»pomagamo odgnati zimo iz naših krajev«. 
 



OBČNI ZBOR DRUŠTVA PRIJATELJEV MLADINE TRBOVLJE  
 

V sredo, 20.marca je potekal redni letni občni zbor DPM Trbovlje, kjer so bila predstavljena vsebinska in 
finančna poročila za leto 2018 ter program dela za leto 2019. Ob zaključku je bilo druženje posvečeno   
najbolj aktivnim prostovoljcem, ki se skozi vse leto trudijo v dobro trboveljskih otrok in družin.  
 

 

 

DPM TRBOVLJE 



REGIJSKI OTROŠKI PARLAMENT V LITIJI 
 

V petek, 22. marca je v Litiji potekal 29.regijski otroški parlament na temo Šolstvo in šolski sistem.  
 

Sodelovali so učenci občin Litija, Šmartno pri Litiji, Zagorja ob Savi, Hrastnika in Trbovelj. Izbrani so bili 
delegati, ki bodo našo regijo zastopali na nacionalnem otroškem parlamentu v Ljubljani. Med njimi je  
tudi Trboveljčanka Maša Kurent.  
 

 



DRUŽENJE MAMIC IN MALČKOV  
 

 

Vsak teden na DPM poteka druženje mamic in malčkov, ki je predvsem namenjeno predšolskim otro-
kom, ki niso v vrtcu in potrebujejo dodatno druženje in pogovorom staršev, deljenje misli, reševanju 
problemov in zavedanju da niso sami in lahko skupaj izmenjujejo izkušnje.  
 
 

 

 

 

 

 



ČISTILNA AKCIJA: OČISTIMO IN UREDIMO TRBOVLJE  
 

Čistilna akcija je potekal v soboto, 30.marca. Pridružili smo se ji tudi prostovoljci DPM Trbovlje in na ta dan 
uredili okolico društva in naš permakulturni vrt. 
 

 

 
 

 

 

NAPOVEDI …  
 
V soboto, 20. aprila bomo postavili velikonočno stojnico in na ta način zbirali prostovoljne prispevke za 
letovanje otrok. Teden prej bomo skupaj pobarvali 200 pirhov in ustvarjalni košarice za pirhe ter dekoraci-
jo stojnice.  
 

 

 
 

 

DPM Trbovlje  

Sekretarka 

Lavra Izgoršek 

 

 

 



Za naslov prispevka smo izbrali besede naše NIVEA štipendistke Veronike Krapež, ki se je 11. marca 
predstavila na zaključnem dogodku 13. Akcije NIVEA Podarite nam modro srce v Ljubljani. NIVEA je sku-
paj z Zvezo prijateljev mladine Slovenije že 13. leto zapored pomagala otrokom iz socialno šibkejših 
okolij na poti do izobrazbe in tudi tokrat v učni sklad NIVEA namenila 20.000 evrov. Letošnji ambasa-
dorji akcije so v mrzel in deževen dan v Ljubljani prinesli tople srčne zgodbe, štipendistki učnega sklada 
– Veronika Krapež  in Celjanka Eva pa sta nas ganili do solz. Veronika, ki je pri 12 letih izgubila očeta, je 
ostala sama z mamo, bratom in sestro. Šolanje je želela nadaljevati na srednji veterinarski šoli v Mari-
boru, saj so ji že od malega pri srcu živali. Brez NIVEA štipendije, bi težko pokrila vse stroške. Sedaj je že 
v 4. letniku, šolanje končuje z odliko in z optimizmom zre v prihodnost. Veseli smo, da smo lahko 7 mla-
dim iz našega okolja omogočili prejemanje štipendije iz omenjenega sklada. 

 

V mesecu marcu smo zavzeto preganjali zimo na tradicionalnem pustovanju v veliki dvorani Zavoda za 
šport. Za vse maškare smo pripravili dvourno ustvarjalno delavnico izdelave čarobnih pustnih očal, dovolj 
časa pa nam je ostalo tudi za pobarvanke in uživanje v slastnih krofih.  

 

Sledil je resnejši dogodek - 29. medobčinski otroški parlament, ki je potekal 7. marca v prostorih Občine 
Ajdovščina. Mlade sta nagovorila župan Občine Ajdovščina Tadej Beočanin in podžupanja Občine Vipava 
Sonja Lukin. Mladi parlamentarci iz ajdovske in vipavske občine so ugotavljali, da je naše šolstvo kar do-
bro, si pa v šoli želijo več praktičnega pouka in več vsebin, ki bi bile povezane z vsakdanjim življenjem. Za 
starejše učence pa bi bilo potrebno več pouka pri predmetih, ki so povezani z njihovimi poklicnimi željami. 
Spraševali so se o pomenu ocen in o tem, ali je nacionalno preverjanje znanja sploh potrebno. Dogodek 
sta popestrili predstavnica Zavoda za šolstvo, Jerneja Bone, ki je predavala o učenju učenja in predstavni-
ca Zavoda za zaposlovanje, Lučila Hvala, ki je spregovorila o poklicih prihodnosti in razvoju kariere. Kot se 
za parlament spodobi, so mladi parlamentarci izglasovali, da jih bo na nacionalnem otroškem parlamentu 
v Ljubljani 8. aprila zastopala učenka OŠ Danila Lokarja Neja Polanc. Učenci OŠ Šturje, Oš Danila Lokarja, 
OŠ Dobravlje in OŠ Draga Bajca Vipava pa so se 19. marca udeležili še regijskega otroškega parlamenta v 
Tolminu. 

 

NIKOLI NE OBUPAJTE NAD SVOJIMI SANJAMI! 

MDPM AJDOVŠČINA 



V marcu smo že tretje leto zapovrstjo začeli s študijskim krožkom »Koraki iz albanščine v slovenščino«, ki 
je namenjen albansko govorečim ženskam pri spoznavanju slovenskega jezika in kulture. Pri delu namreč 
marsikdaj zaznavamo, da imajo priseljenci težave pri vključevanju v okolje, v našem primeru predvsem pri 
urejanju različnih oblik humanitarne pomoči.  

 

V začetku aprila smo sodelovali na Dnevih ustvarjalnosti Klementina, gre za festival, ki poteka v           
organizaciji Mladinskega kulturnega centra Hiša mladih. Za otroke smo pripravili delavnico izdelave      
različnih lutk, za širšo javnost pa je nastopila lutkovna skupina s predstavo »Salon Expon«. Lutkovna   
predstava je rezultat srečevanj in vaj lutkarjev v študijskem krožku "Ko lutke oživijo" v šolskem letu 
2016/17, ki je potekal pod okriljem našega društva. 3. aprila 2019 smo se predstavili v Vipavi na dogodku 
»Dan brez alkohola«, ki je del projekta SOPA – »Skupaj za odgovorno pitje alkohola.« Pripravili smo 
ustvarjalno delavnico izdelave zabavnih okvirčkov, s katero smo poskušali mimoidoče motivirati za zdrav 
način življenja brez alkohola. Prostovoljki Ana Lulik in Kristina Bodiroža pa sta poskrbeli za gibalne         
delavnice. Ana je izvajala testiranje sestave telesne mase s tehtnico Tanita, in imela vodeno vadbo,       
Kristina pa je udeležence dogodka razgibala z zumbo. V projekt SOPA smo se priključili pred kratkim,             
verjamemo, da lahko z večjim ozaveščanjem ljudi v lokalnem okolju tudi mi pripomoremo, da se ta      
problematika zmanjša. V drugem tednu aprila pričenjamo s študijskim krožkom za odrasle »Vita bella«, v 
katerem bodo udeleženci spoznavali italijanski jezik in kulturo. V tem mesecu pripravljamo še velikonočno 
delavnico v KS Velike Žablje, udeležili pa se bomo tudi delovne akcije Hiše mladih, s katero želimo urediti 
okolico naše hiše, povezati udeležence in prostovoljce mladinskih organizacij v lokalnem okolju in biti del 
gibanja Dan za spremembe.  

         

          Urška Brežnjak 



ZELENI NAHRBTNIK 
 

Na pot je odšel Zeleni nahrbtnik in z njim Zmajček Jurček. Predali smo 4 nahrbtnike, ki bodo potovali 
po štirih poteh znotraj vrtcev Šaleške doline. Dve poti potekata v MO Velenje, ena v Šoštanju in ena v 
Šmartnem ob Paki. V sklopu projekta si vrtčevske skupine predajajo zanimive, z okoljem povezane    
naloge.  

Šola za starše »Otroci so naše največje bogastvo« - Nina Babič, univ. dipl. psih: Najdimo se                  
virtualno – o vrstniškem e-nasilju. 

V okviru predavanj, ki potekajo pod sloganom »Otroci so naše največje bogastvo", smo gostili                
psihologinjo Nino Babič, certificirano voditeljico Familylabovih seminarjev za starše, mladostnike in     
strokovne delavce. V tokratnem druženju smo spoznali veliko zanimivih in pomembnih informacij,        
vezanih na virtualni svet, ki se ga naši otroci in mladostniki, v današnjem času vse bolj poslužujejo.       
Zavedati se moramo, da jim tega ne moremo prepovedati ali odvzeti, lahko pa jim na tej poti pomagamo, 
jim svetujemo, osveščamo o nevarnostih, ki jim prežijo in jim stojimo ob strani, ko je to potrebno. O    
določenih temah lažje spregovorijo na spletu, iščejo somišljenike, se družijo, kar je dandanes nekaj     
vsakdanjega. Kot starši, oz. odrasli, lahko veliko naredimo tudi s svojim vzorom, s tem, da gradimo odnos 
na zaupanju in spoštovanju. Pomembno je, da se z otroki pogovarjamo, se poskušamo slišati in             
sodelovati. Naša predavateljica je mnenja, da se ključ do uspeha zagotovo skriva v preventivi, s čimer 
smo se strinjali tudi vsi prisotni. 

 

MZPM VELENJE 



PUST, PUST, KRIVIH UST!  
 

Že vrsto let smo soorganizatorji pustnega rajanja za najmlajše v Velenju. Tudi letos smo se skupaj s    
pustno povorko odpravili na rajanje v Rdečo dvorano. Seveda nismo pozabili niti na krofe! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

29. MEDOBČINSKI OTROŠKI PARLAMENT 
 

V sejni dvorani MO Velenje je zasedal 29. Medobčinski otroški parlament, katerega gostitelj je bil     
župan Mestne občine Velenje, g. Bojan Kontič. 

 
Mladi parlamentarci iz osmih osnovnih šol iz Šaleške doline so drugo leto zapored razpravljali o šoli in 
šolskem sistemu. Njihovo razmišljanje in iskanje konkretnih rešitev je bilo vezano na odnose v šoli, učne 
vsebine, metode in načine poučevanja ter šolo za življenje. V zanimivem delu v štirih skupinah so mladi 
prišli do številnih pobud in idej, s katerimi bi izboljšali pogoje za delo na šoli, vezane na učenje,            
medosebne odnose, večjo povezanost ter samo razpoloženje na šoli. Iz njih je velo spoznanje, da si mladi 
želijo bolj spoštljivega odnosa med učitelji, starši in učenci, več praktičnih znanj, več pouka v naravi,               
sodobnejše učne načrte in pripomočke za pouk, več pogovorov, medgeneracijske pomoči … 

 

 

 



Mladi parlamentarci so bili pri delu zelo uspešni, konstruktivni, na trenutke tudi kritični. Njihovemu     
razmišljanju so z zanimanjem prisluhnili številni gostje in mediji: podžupan MO Velenje Peter Dermol, 
župan Občine Šmartno ob Paki Janko Kopušar, predstavnica Občine Šoštanj Alenka Verbič, direktor      
Šolskega centra Velenje Janko Pogorelčnik, ravnatelji šol, svetovalne delavke … 

 
Na koncu so mladi parlamentarci izbrali tudi delegate, ki so jih 15. marca zastopali na zasedanju            
Regijskega otroškega parlamenta v Vili Rožle. To so Iza Šerc (OŠ Šalek), Zoja Skubic (OŠ MPT), Miha      
Jevšenak (OŠ Šalek), Jerneja Borovnik (OŠ Livada), Zala Katanec (OŠ KDK Šoštanj), Ana Stvarnik (OŠ GŠ), 
Tjaš Esih (OŠ MPT), in Art Špegel (OŠ KDK Šoštanj). 

 

 



29. REGIJSKI OTROŠKI PARLAMENT, 15. MAREC 2019 
 

Na 29. Regijskem otroškem parlamentu je razpravljalo po osem predstavnikov osnovnih šol iz Šaleške, 
Spodnje in Zgornje Savinjske doline. Najprej so mladi parlamentarci delo opravili v štirih skupinah pod 
vodstvom moderatorjev, prostovoljcev Medobčinske zveze prijateljev mladine Velenje, ki je v projektu 
regijski koordinator. Sklepe so oblikovali na plenarnem delu zasedanja. Ob koncu oblikovanja sklepov in 
razprav, ki jih je 24 mladih parlamentarcev in parlamentark oblikovalo s pomočjo moderatorke,            
novinarke Tine Felicijan, so mladi parlamentarci izvolili šest predstavnikov regije, ki bodo glas mladih iz 
treh dolin zastopali na 29. Nacionalnem otroškem parlamentu. Poleg 
šestih mladih parlamentarcev iz regije SAŠA bo drugo leto zapored v 
predsedstvu nacionalnega parlamenta sedela devetošolka OŠ Šoštanj 
Vida Volk. Mlade parlamentarce bodo v Ljubljani zastopali Daria Tylna 
(OŠ Nazarje), Max Jerovčnik (OŠ Nazarje), Krištof Svatina (OŠ Braslov-
če), Tina Mazej (OŠ Petrovče), Jerneja Borovnik (OŠ Livada), Art Špe-
gel (OŠ KDK Šoštanj). 

 

 

 
 
 
TORKOVE PETE, 12. MARCA, 19. MARCA IN 26. MARCA 2019, 
VILA ROŽLE 
 
Marčevske torkove ustvarjalnice so bile pomladno obarvane. Na prvi ustvarjalnici »Ptički se ženijo« smo 
se posvetili staremu ljudskemu običaju gregorjevemu. Z Andrejo Zelenik smo izdelali pisane ptičke na 
magnetih, ki krasijo naše hladilnike. Andreja je popestrila tudi ustvarjalnico »Darilo za mamico«,           
namenjeno mamam in materinskemu dnevu. Otroci so izdelali cvetlice in lončke s svojo sliko. Na zadnji 
torkovi peti »Narava se prebuja« smo praznovali začetek pomladi in izdelali živalice, ki obletavajo         
pomladansko cvetje. Živali so oživele na majhnem gledališču iz papirnatega krožnika. 

 

 



 ČETRTKOVA ČETRTA, MEDGENERACIJSKO SREDIŠČE ŠOŠTANJ  
 

»Lutke na obisku«, 21. marca 2019 

Na tokratni četrtkovi ustvarjalnici so nas obiskale lutke. Iz odpadnih rolic smo 
izdelali lutke na palčkah in z njimi odigrali lutkovno predstavo. Zajčku in pujsku 
je končno uspelo najti zlati ključ. Le kaj odpira? 

 

 

 

REDNA LETNA SKUPŠČINA ZPMS 
 

Zaposleni in prostovoljci MZPM Velenje smo se udeležili redne letne skupščine ZPMS v Ljubljani. Sekre-
tarka Bojana Špegel je bila izvoljena v upravni odbor ZPMS, strokovni sodelavec Dušan Jager pa v častno 
razsodišče.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Priprave na nacionalni otroški parlament, 28. marca v Ljubljani (fotografije ZPMS) 

Mladi parlamentarci iz Šaleške doline so se udeležili priprav na nacionalni otroški parlament.  

 

 



 REDNA LETNA SKUPŠČINA MZPM VELENJE IN PODELITEV     

PRIZNANJ OB TEDNU OTROKA 

 

Na redni letni skupščini MZPM Velenje smo pregledali delo v lanskem letu in začrtali plane za leto 2019. 
Skupščine zveze so vedno posebne tudi zato, ker na njih podelimo priznanja ob Tednu otroka.              
Nagrajenci za leto 2018 so letos trije. Priznanja so prejeli Janja Jelen, dolgoletna prostovoljka zveze in 
uspešna predsednica Društva prijateljev mladine Šentilj, Lidija Hartman Koletnik, prostovoljka z           
izjemnim občutkom za socialna vprašanja. Svetovalka pri nacionalnem telefonu TOM za mladostnike je 
vse od leta 1999, z zvezo pa veliko sodeluje tudi na humanitarnem področju. Tretji nagrajenec je Peter 
Matko, likovni pedagog, ki je na lanski jubilejni 45. Mali Napotnikovi kiparski koloniji kot mentor mladim 
kiparjem sodeloval že 38 leto zapored. Z novim letom se je upokojil kot učitelj, na kolonijah pa bo kot 
prostovoljec sodeloval tudi v prihodnje.  

 
Nagrajencem iskreno čestitamo! 

 

 

Na fotografiji (iz leve proti desni): Lidija Hartman Koletnik, Peter Matko, Janja Jelen. 

 

 

Tekst in slike pripravili: Bojana, Katarina, Simona Dušan in Nejc 

 



 NAPOVEDI …  

 

 

16. aprila 2019, ob 17. uri – Torkova peta, ustvarjalnica za otroke in starše, Velikonočni lov, Vila Rožle 

18. aprila 2019, ob 16. uri – Četrtkova četrta Pomlad v škatli, Medgeneracijsko središče Šoštanj  

23. aprila 2019, ob 17. uri – Torkova peta, ustvarjalnica za otroke in starše, Pozdravljen, gospod Travko, 
Vila Rožle 

24. aprila 2019, ob 16. uri – Odprtje skupnostnega vrta ob dnevu Zemlje v sklopu projekta AgriGo4cities 
– Urbano vrtičkarstvo za spreminjanje mest, Sončni park in Vila Rožle 

25. aprila 2019 – zaključek okoljevarstvenega projekta Varujmo in ohranimo Šaleško dolino, Vila Rožle 

29. aprila 2019, 9. – 11. ure – Lego robotika z Malimi ustvarjalci, Vila Rožle 

29. – 30. aprila 2019, 10. – 13. ure – Prvomajske počitnice v Vili Rožle  

 



 
ZPM DOMŽALE  
 

ZIMSKO POČITNIŠKO VARSTVO NA OŠ RODICA 

 
V sodelovanju z Zvezo prijateljev mladine Domžale je bilo na Osnovni šoli Rodica organizirano zimsko 
počitniško varstvo. Potekalo je zadnji teden v februarju, od 25. 2.—1. 3. 2019. Udeležili so se ga učenci 
iz različnih okoliških šol občine Domžale, od prvega do petega razreda osnovne šole. Letos se je na 
počitniško varstvo prijavilo precej otrok, vseh skupaj jih je bilo 19. Program je otrokom omogočil 
aktivno preživljanje prostega časa, ki je temeljil na gibanju, druženju in ustvarjanju. 

Med počitnicami smo se vsak dan učili novih veščin. Dopoldnevi so bili namenjeni ustvarjanju – prvi dan 
je bil na vrsti t.i. String Art, pri katerem smo na lesene deščice ustvarjali s kladivi, žebljički in volno. Čez 
teden so izpod otroških rok nastali še drugi izdelki; iz nogavic so nastale živali: gosenice, zajci, hobotnice 
in pingvini; naredili smo si tudi pustna pokrivala iz filca in praznično okrasili tudi vhod šole. Športna ak-
tivnost nam ni bila tuja, otroci so z veseljem hodili na sprehode, še posebno če smo si za cilj izbrali igrala 
ali fitnes na prostem ob Kamniški Bistrici, imeli pa smo tudi izlet na bližnjo vzpetino Šumberk. Obiskali 
smo Sankukai karate klub Domžale, kjer smo se spoznali z osnovnimi tehnikami karateja in se izkazali v 
štafetnih igrah, ki so nam jih pripravili tamkajšnji trenerji. Odvečno energijo smo porabili tudi v šolski 
telovadnici, kjer smo premagovali poligon, skakali na trampolinu in izvajali ostale vragolije. En dan v 
tednu pa je bil namenjen tudi kulturnemu udejstvovanju. V Kulturnem domu Franca Bernika smo si   
ogledali film Super fuzbalistični, nad katerim so bili otroci navdušeni. Po ogledu filma smo ostali tudi na 
ustvarjalni delavnici, kjer si je vsak naredil svojo “žogolovko”.  

Kuhinjsko osebje nas je razvajalo z raznoliko prehrano. Pripravili so nam odlične malice in kosila ter    
poskrbeli, da naši želodčki čez dan zagotovo niso bili lačni. Zadnji dan pa smo tudi sami poprijeli          
kuhalnice v roke. Po kosilu smo si za sladico pripravili slastne čokoladne mafine.  

Otroci so se z veseljem vključili v vse aktivnosti, najbolj jim je bilo všeč izdelovanje živali iz nogavic ter 
ogled filma v Kulturnem domu. Teden je hitro minil in naše druženje se je končalo, zato upamo, da se 
kmalu zopet vidimo.  

Sara Železnikar in Teja Medle 



 PESTRA DEJAVNOST TUDI V LETU 2019 
 

Zveza prijateljev mladine Domžale bo tudi v letu 2019 aktivno sodelovala z ZPM Slovenije in se          
vključevala v vse njihove programe in projekte, aktualne tudi za otroke iz Upravne enote Domžale, ki 
vključuje občine Domžale, Trzin, Mengeš, Lukovica in Moravče. V svoj program so vključili vsa področja, 
ki zadevajo življenje in delo otrok, med njimi skrb za kvalitetno preživljanje prostega ter prazničnega   
časa letovanja, posebej letovanja zdravstveno šibkejših in otrok iz socialno šibkih družin. Enako velja za 
zimovanja in druge oblike organiziranega prostega časa v okviru ZPM Slovenije.  

Bralna značka®  je slovensko gibanje, zato bo ZPM vse zlate bralce povabila v Cankarjev dom na           
zaključno prireditev ZPMS, otroci vseh starosti pa bodo v prazničnem decembru povabljeni na različne        
predstave v KD Franca Bernika, v dve ustvarjalni delavnici ter pravljični kotiček. Posebej bomo do otrok 
pozorni v tednu otroka®, ko načrtujemo, da bomo skupaj s Knjižnico Domžale pripravili ustvarjalne     
delavnice, se udeležili tradicionalnega županovega sprejema osnovnošolcev, OŠ Venclja Perka pa je 
gostila predstavnike OŠ v regijskem parlamentu®, na okrogli mizi na temo aktivacije mladih. V okviru 
programa tako zimskih kot poletnih počitnic bomo v sodelovanju organizirali varstvo osnovnošolskih 
otrok od 1. do 5. razreda z vključitvijo v različne ustvarjalne delavnice in športne aktivnosti. 

Za nami je že organizacija in izvedba otroškega parlamenta®, katerega gostiteljica je bila Osnovna šola 
Preserje pri Radomljah, ki se ji za opravljeno delo zahvaljujemo, v marcu pa bo OŠ Venclja Perka       
gostiteljica regijskega otroškega parlamenta®  na temo Šola in šolski sistem. V jesenskem času se     
mentorji in predstavniki domžalskih šol družijo na taboru socialnih veščin, ZPM pa bo pripravila tudi   
simpozij o vzgoji in izobraževanju učencev v šoli, kjer bodo predstavljeni različni inovativni pristopi     
učiteljev in izmenjana dobra praksa. Nadaljevali bomo s socialnimi in humanitarnimi programi zbiranja 
sredstev in pomoči otrokom iz socialno ogroženih družin in iz enoroditeljskih družin z nizkimi prejemki, 
otrokom, ki jim materialno stanje v družini ne omogoča razvoja talenta ter za brezplačno letovanje otrok 
(letovanja na morju, šola v naravi, tečaji plavanja, rolanja, smučanja, raznega športnega udejstvovanja.). 
Krepili bomo botrstvo, namenjeno izboljšanju kakovosti življenja otrok in mladostnikov ter se             
udeleževali dobrodelnih akcij, eno izmed njih načrtujemo tudi kot obeležitev 40-letnice delovanja ZPM v 
naši občini.  



 Ob sprejemu programa je mag. Karlina Strehar, predsednica, povedala: »V ZPM Domžale si bomo       
prizadevali, da bomo z izvajanjem zgoraj opisanih programov in z vključevanjem v akcije za pridobitev 
humanitarnih pomoči pri ZPMS prispevali k blažitvi posledic socialne krize, hkrati pa s svojimi programi 
otrokom in mladim omogočali uspešno soočanje z izzivi sodobne družbe. Prav tako bomo poskušali    
omogočiti izobraževanje mentorjev in izmenjavo dobre prakse dela z otroki. Povezovali bomo otroke   
območja UE in jih kot odgovorne državljane spodbujali k aktivnosti v družbi. Eden najpomembnejših ciljev 
ZPM Domžale je dvig kakovosti življenja otrok in mladostnikov in sooblikovanje njihovih življenjskih    
kompetenc na področjih čustvenega, socialnega in intelektualnega razvoja. S svojo dejavnostjo in      
skrbnim poslovanjem želimo ohranili zaupanje naših uporabnikov, financerjev, donatorjev in javnosti tudi 
v bodoče.«  

Pridite in sodelujte z nami pri oblikovanju prijetnega otroštva za vse otroke. 

Vera Vojska  

 

 



 ZASEDANJE 29. REGIJSKEGA OTROŠKEGA PARLAMENTA 
 

 
Na OŠ Venclja Perka potekal 29. Regijski otroški parlament®  za območje Osrednjeslovenske regije. 
Parlamenta se je udeležilo 38 učenk in učencev s svojimi mentoricami iz osmih občin – Ljubljana, Dol 
pri Ljubljani, Vodice, Mengeš, Kamnik, Medvode, Log-Dragomer in Domžale. 
Otroški parlament®  je registrirana blagovna znamka Zveze prijateljev mladine Slovenije, na območju 
osrednjeslovenske regije pa ga že 29. leto zapored organizira in izvaja Mestna zveza prijateljev mladine 
Ljubljana. 
 
Letošnja tema otroškega parlamenta®  je enaka kot lani, se pravi:« Šolstvo in šolski sistem«. Tema je 
otrokom zelo pomembna, blizu in odpira/podpira različna vprašanja, je pa to tudi tema, ki trenutno zelo 
zavzeto nagovarja prav tako širšo javnost in zahteva odgovore/pogovore. 
 
Uvodni pozdravi so pripadli vodji programa pri Mestni Zvezi Prijateljev Mladine Ljubljana, Tanji Povšič, 
ravnateljici šole gostiteljice, Petri Korošec, podžupanji Občine Domžale, mag. Renati Kosec in               
namestniku varuha človekovih pravic, Tonetu Dolčiču. Vsi so pozdravili tovrstna srečanja otrok in        
izmenjavo medosebnih izkušenj, predlogov ter mnenj o šoli ter aktualnem šolskem sistemu, ki je v     
zadnjem obdobju tema številnih debat in polemik tudi na državnem nivoju. 
 
Podžupanja mag. Renata Kosec je izrekla dobrodošlico v imenu občine gostiteljice. Seznanila jih je, da se 
Občina Domžale ponaša z nazivom Mladim prijazna občina. »Certifikat Mladim prijazna občina je veliko 
priznanje za Občino Domžale, po drugi strani pa je lokalna skupnost z njim prevzela zavezo, da bo tudi v 
prihodnje uspešno in aktivno izvajala ukrepe s področja mladinskih politik. Z zadovoljstvom sodelujemo z 
mladimi in radi prisluhnemo njihovim predlogom in idejam, ker se zavedamo, da so mladi pomemben 
gradnik vsake družbe. Prizadevali si bomo, da bo naša občina tudi v prihodnje mladim prijazna občina«, 
je še dodala podžupanja. 
 
Tekst: Urad župana, Občina Domžale 
Foto: Vido Repanšek 
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ZPM KRŠKO 
 

ZMAJČEK JURČEK IZ SENOVEGA V VELIKI PODLOG 
 

V četrtek 14. marca 2019 je v Vrtcu Veliki Podlog potekala predaja Zelenega nahrbtnika z Zmajčkom   
Jurčkom. 

Vrtec Veliki Podlog so obiskali otroci vrtca Senovo in jim prinesli Zmajčka Jurčka in Zeleni nahrbtnik. 
Otroci Vrtca Senovo so pripravili kulturni program za nove prijatelje. Zapeli so jim himno svoje        
skupine »Lisička je prav zvita zver«, deklamirali in popestrili program s plesom. 

Sledila je predaja nahrbtnika z Zmajčkom Jurčkom in Vrtec Veliki Podlog je dobil nove naloge in izzive s 
katerimi bodo spoznali gozd in travnik. V ta namen bodo opazovali življenje na travniku in v gozdu,     
skrbeli za čistočo le teh in izdelali svoj bivak v gozdu. Po predaji nahrbtnika z Zmajčkom Jurčkom so  
otroci skupaj zapeli himno Zeleni nahrbtnik in goste povabili na svoje igrišče, kjer so se družili in igrali. 

Veselijo se novih dogodivščin in se zahvaljujejo Zvezi Prijateljev Mladine Krško, da s projektom Zeleni 
nahrbtnik spodbuja in motivira vrtce, da otroci razmišljajo o odnosu človeka do narave in pomenu   
čistega okolja ter s tem omogoča druženje med vrtci. 

    

 

 

 

 

 

 

                          

OTROŠKI PARLAMENT OSNOVNIH ŠOL OBČIN SEVNICA RADEČE 

 
V četrtek, 15. marca 2019, je na Gradu Sevnica potekal 29. otroški občinski parlament  OŠ občin Sevnica 
in Radeče. Letošnji gostitelj je bila OŠ Boštanj, ki je poleg pogostitve pripravila tudi kulturni program na 
temo letošnjega parlamenta. Tema parlamenta, ki poteka pod krovno organizacijo Zveze prijateljev  
mladine Slovenije, je že drugo leto zapored »Šolstvo in šolski sistem«. V Felicijanovi dvorani so           
razstavljeni plakati s pomočjo katerih so šole predstavile delo Šolskih otroških parlamentov in izpeljanih 
akcij v tem šolskem letu. 
 
Parlamentarci so se razdelili v tri skupine, v katerih so obravnavali različne teme: 
• prva pomoč, 
• ročne spretnosti in 
• vaje koncentracije in obvladovanje stresa. 

 

 



 Po skupinskem delu so mlade parlamentarce pozdravili predsednik ZPM Krško g. Vinko Hostar, župan 
Občine Sevnica g. Srečko Ocvirk in župan Občine Radeče g. Tomaž Režun. Sledila je plenarna razprava, ki 
sta jo vodila Uroš Brezovšek in Ksenija Juh.  
Letošnja rdeča nit vseh Otroških parlamentov je bila pouk v naravi.  
 
Za usklajeno delo je skrbel regijski koordinator za otroške parlamente 
pri ZPM Krško Uroš Brezovšek. Mladi parlamentarci so z glasovanjem 
odločili, da bosta sevniško in radeško občino na državnem parlamentu, 
ki bo potekal 8. aprila 2019 v Veliki dvorani Državnega zbora Republike 
Slovenije, zastopali Tajda Šinkovec Mesar iz Osnovne šole Boštanj in 
Ema Kmetič  iz Osnovne šole Marjana Nemca Radeče.  
                                                      
 
 
 

OTROŠKI PARLAMENT OSNOVNIH ŠOL OBČIN KRŠKO IN  

KOSTANJEVICA NA KRKI  
 
V sejni sobi A Občine krško je 18. marca 2019 potekal 29. občinski otroški parlament. Zbrali so se učenci 
osnovnih šol občin Krško in Kostanjevica na Krki. Tudi tu so s pomočjo plakatov predstavili delo šolskih 
parlamentov. Plakati bodo v sejni sobi A razstavljeni do naslednje seje 
občinskega sveta. Tema letošnjega parlamenta je bila "Šolstvo in šolski 
sistemi", vodil pa ga je koordinator in otroških parlamentov Uroš Brez-
ovšek. Na začetku zasedanja je parlamentarce nagovoril predsednik 
ZPM Krško Vinko Hostar, ki je mladim zaželel, da odkrito spregovorijo o 
svojih pogledih in željah, kakšno šolo si želijo. 
 
Parlamentarci so se razdelili v tri skupine, v katerih so obravnavali     
različne teme: 
• prva pomoč, 
• ročne spretnosti in 
• vaje koncentracije in obvladovanje stresa. 
 
Po skupinskem delu sta jih nagovorila še župan Občine Krško 
mag. Miran Stanko in župan Občine Kostanjevice na Krki g. Ladko   
Petretič. Sledila je plenarna razprava. Parlamentarke in parlamentarci 
so nato izrazili svoja mnenja, da bi v šolah: 
• bilo več praktičnega znanja pri pouku, da bi si lažje predstavljali snov, 
• dvig ugleda učiteljev, več spoštovanja s strani nižjih razredov, 
• večji poudarek in uporaba tabličnih računalnikov in 
• ni številčnih ocen pri ŠPO, GUM, LUM  

 
Za predstavnika na Nacionalni otroški parlament so izvolili Tima Breznikarja iz OŠ Adama Bohoriča Bre-
stanica in Jana Kuslja iz OŠ Jurija Dalmatina Krško, ki bosta 8. aprila 2019 na Nacionalnem otroškem par-
lamentu v Državnem zboru RS v Ljubljani zastopala občini Krško in Kostanjevica na Krki.  
 
Tako sevniški, kot krški parlamentarci so za naslednje leto predlagali temo varstvo okolja – odnos do 
okolja. 
 
                           
 



 SKUPŠČINA ZPM KRŠKO 
 

V sredo, 20. marca 2019, je v prostorih Dnevnega centra ZPM Krško potekala 29. Skupščina ZPM Krško. 
Skupščine so se udeležili predstavniki Društev prijateljev mladine in ZPM Krško in ter člani Upravnega in 
Nadzornega odbora ZPM Krško ter člani Častnega razsodišča. Na Skupščini so sprejeli letno poročilo o 
delovanju ZPM Krško za leto 2018 ter Program dela ZPM Krško za leto 2019. 
 
 

SKUPŠČINA ZPMS 
 

Predstavniki ZPM Krško in pooblaščenci za Društva so se v petek, 22. marca 2019, udeležili 45. Skupšči-
ne ZPMS. Na Skupščini so sprejeli Poročilo o delovanju ZPMS za leto 2018 in Program dela za leto 2019.  
V tem letu so potekale tudi volitve za nove predstavnike Upravnega odbora, Nadzornega odbora in 
Častnega razsodišča.  
Na predlog Zveze prijateljev mladine Krško so bili izvoljeni predstavniki Vinko Hostar v Upravni odbor 
ZPMS, Vida Ban v Nadzorni odbor ZPMS ter Marija Volčanšek Častno razsodišče ZPMS. 
 
 

DELAVNICE ZA OTROKE 
 

V mesecu marcu smo izvedli dve ustvarjalni delavnici. 8. marca 2019 je v Dnevnem centru ZPM Krško 
potekala delavnica za otroke - izdelava rožic za mamice ob dnevu žena. Delavnice se je udeležilo18 
predšolskih otrok z vzgojiteljicami.  
Ob materinskem dnevu, 25. marca, pa smo ustvarjali šopke za mamice. Delavnice se je udeležilo 40 
predšolskih otrok z vzgojiteljicami. Zaradi lažje izpeljave je delavnica potekala v dveh skupinah.          
Delavnici so pripravili in izvedli zaposleni ZPM Krško. 
 



 PRIPRAVLJALNI SESTANEK PRED ZASEDANJEM                          
29. NACIONALNEGA OTROŠKEGA PARLAMENTA 
 

28. marca 2019 je v Ljubljani potekal pripravljalni sestanek. V imenu posavskih predstavnikov sta se 
ga udeležila Tim Breznikar iz OŠ Adama Bohoriča Brestanica in Jan Kuselj iz OŠ Jurija Dalmatina Krško, 
skupaj z regijskim koordinatorjem otroških parlamentov Urošem Brezovškom. Tim Breznikar je zapisal 
o svojih vtisih: 

»V četrtek, 28.3.2019 sva se z Janom Kuslom predstavnikom iz OŠ Jurija Dalmatina Krško udeležila      
pripravljalnega sestanka v Ljubljani. Predstavniki regij smo se zbrali, da bi se dogovori o podrobnostih v 
zvezi z otroškimi parlamenti. V prvem delu smo se preko socialnih iger spoznali in si izmenjali mnenja. 
Predstavili smo ideje in misli občinskih/regijskih otroških parlamentov. Sledila je prijetna malica, ob    
kateri smo se lahko družili s svojimi sovrstniki. Letos pa je zadnji del potekal nekoliko drugače. Običajno 
smo izvolili delavno precetstvo, ki vodi sejo nacionalnega otroškega parlamenta. Tokrat to ni bi naš cilj, 
saj je letos tema dvoletna in smo obdržali lanskoletno delovno precetstvo. Povsem na koncu smo se 
spoznali z urnikom nacionalnega otroškega parlamenta, in izrazili mnenja o današnjem srečanju. Prišli 
smo do zaključkov, da so srečanja dobro organizirana in koristna«. (Tim Breznikar, 9.a) 

 

 

ZMAJČEK JURČEK IZ VELIKEGA PODLOGA V DOBOVO 
 

V četrtek 28. marca 2019 je v Vrtcu Dobova potekala predaja Zelenega nahrbtnika z Zmajčkom Jurčkom. 
Vrtec Dobova so obiskali otroci vrtca Veliki podlog in jim prinesli Zmajčka Jurčka in Zeleni nahrbtnik. 

Vrtec Veliki Podlog je pripravil kulturni program. Mlajša skupina Mavrice so zaplesali, starejša skupina 
Kamenčki pa so najprej zapeli pesmico novim prijateljem nato deklamirali in zaplesali. Sledila je predaja 
Zelenega nahrbtnika in Vrtec Dobova je dobil sledeče naloge:  

• narediti čutno pot, 
• naravoslovni poskusi 
• igralnica v naravi 
• ureditev gredic (sejanje, sajenje, zalivanje) in  
• ločevanje odpadkov in ponovna uporaba.  
 
 
Po predaji so otroci obeh vrtcev zapeli Himno Zeleni nahrbtnik in se družili na vrtčevskem igrišču. 

               

 

 

 

 

 

 



 OTROŠKI PARLAMENT OBČINE BREŽICE  
 

V Mladinskem centru Brežice so se v torek, 2. aprila 2019 na zasedanju 29. otroškega parlamenta OŠ 
brežiške občine zbrali mlade parlamentarke in parlamentarci iz osmih osnovnih šol. Spremljale so jih 
mentor, mentorice otroški parlamentov in ravnateljice. Predstavili so svoje poglede na temo Šolstvo in 
šolski sistem. 

Po pozdravnem nagovoru v.d. ravnateljice OŠ Cerklje ob Krki, dr. Maje Matrić, ki je bila poleg ZPM Krško 
soorganizator srečanja, so sledila soočenja šol. Štiri skupine, šola proti šoli, ena stran zagovarja, druga je 
proti. Šole so pred pričetkom soočenja izžrebale pozicijo, ki so jo zagovarjale. Razprave so bile             
konstruktivne in resnično dobro argumentirane. Prevladovalo je spoštljivo in prijetno ozračje.                
Po zaključku vsake skupine so poslušalci – parlamentarci in mentorji glasovali, katera pozicija jih je     
prepričala.  

Razpravo, ki je potekala, je vodil regijski koordinator za otroški parlament v Posavju Uroš Brezovšek. Za 
naslednje leto so mladi parlamentarci izbrali teme Načini poučevanja in Skrb za okolje. 

Mlade sta nagovorila tudi predsednika ZPM Krško Vinko Hostar in namestnica vodje kabineta župana 
Jasmina Molan in jim prisluhnila med predstavitvijo kandidatov za Regijski in Nacionalni otroški parla-
ment. Za svojega predstavnika na 29. nacionalnem otroškem parlamentu so izvolili Liano Nakani iz OŠ 
Brežice in Hano Haler iz OŠ Cerklje ob Krki. 

     

                                                                    

 

REGIJSKA KOORDINACIJA 
 

V četrtek, 4. aprila 2019 je v Dnevnem centru ZPM Krško potekala regijska koordinacija posavskih de-
legatov za Nacionalni otroški parlament. Mladi so predstavili potek Občinskih otroških parlamentov in 
se dogovorili za skupni nastop na NOP, ki bo v ponedeljek, 8. aprila 2019 v Državnem zboru RS. Mlade 
so spremljali njihovi mentorji, ki z njimi sodelujejo vse od šolske ravni. Tudi sami so predstavili svoj 
pogled na izvedbo letošnjih parlamentov, ki so prvič imeli dvoletno temo. 

Pripravila: Uroš Brezovšek in Tjaša Rakar 



 S PUSTOVANJI PREGANJALI ZIMO 
 

Na pustni torek je potekalo več dogodkov za otroke pod okriljem ZPM Moste-Polje. V Večgeneracijskem 
centru Skupna točka na Zaloški je bilo organizirano pustovanje. Obiskovalci so se lahko ob odličnih krofih 
poveselili in zaplesali ter pomagali odganjati zimo.  

Društvo prijateljev mladine Nove Fužine pa je pripravilo pustno delavnico, ki je potekala v knjižnici Fuži-
ne.  

SKUPŠČINA ZPM LJUBLJANA MOSTE-POLJE 
 

V mesecu marcu je potekala programsko-volilna skupščina ZPM Moste-Polje, kjer je upravni odbor pred-
stavil svoje delovanje v preteklem letu in dosežke v mandatnem obdobju 2015-2019. 

 

PESTRO DOGAJANJE V VEČGENERACIJSKEM CENTRU SKUPNA 
TOČKA 
 

V mesecu marcu je bil v Skupni točki v Mostah bogat in dobro obiskan 
program. Potekal je ping pong turnir, računalniška delavnica, ure prav-
ljic, telovadba, pogovorna ura o duševnem zdravju, ki je obiskovalce 
zelo navdušila. Skozi cel mesec smo učencem nudili tudi učno pomoč.  

V mesecu aprilu pa pripravljamo kuharsko delavnico, predavanje v so-
delovanju z Nacionalnim inštitutom za javno zdravje ter ure pravljic ter 
predavanje o odkrivanju poklicne poti. 

 

 

 

 

MALE NAVIJAČE PELJALI V PLANICO IN NA 
OGLED POKALA    VITRANC 
 

V okviru programa Veriga dobrih ljudi smo s pomočjo Slovenskih železnic omo-
gočili ogled smučarskih poletov v Planici 80 otrokom iz Ljubljane in okolice. Otro-
ci so zelo uživali in bučno navijali za vse tekmovalce. Družine v stiski pa so dobile 
priložnost ogleda pokala Vitranc. Tja smo ob pomoči donatorjev peljali kar 2 pol-
na avtobusa družin. Dogodivščina je bila za družine nepozabna.  

 

 

 



 DIJAŠKI SKLAD BOTRSTVA DEL AKCIJE #VEDNOPODPIRAJ      
DOBER NAMEN 
 

V okviru akcije #vednopodpiraj dober namen je dijaški sklad projekta Botrstvo v Sloveniji prejel       
donacijo v višini 7.000 €, ki bo namenjena kritju stroškov bivanja v dijaških domovih za najstnike iz 
socialno    ogroženih okolij. 

Slovenski kupci so od decembra 2018 glasovali za projekte, ki si zaslužijo podporo družbe Coca-Cola v 
Sloveniji. Največje število glasov so prejeli trije projekti: Zveza prijateljev mladine Ljubljana Moste-Polje 
za dijaški sklad projekta Botrstvo v Sloveniji, društvo Morigenos za raziskovanje delfinov v slovenskem 
morju in Olimpijski komite Slovenije – Združenje športnih zvez za štipendije mladim športnikom.  

 



 
MZPM LJUBLJANA  
 

ZAVESTNO STARŠEVSTVO 
 

Kakšen je moj vpliv na razvoj otrokove samopodobe? Kako naj otroka naučim, da bo znal reševati   
probleme? Kako komunikacija vpliva na naš odnos? Kaj mi otrok sporoča? In še, in še...  

Ste tudi vi med tistimi starši/vzgojitelji, ki si postavljajo takšna ali podobna vprašanja? Ste tudi vi 
med tistimi odraslimi, ki se zavedajo svojega vpliva na razvoj otroka in vam ni vseeno ter iščete     
odgovore? 

Mogoče boste odgovore našli na naših brezplačnih predavanjih v    
sklopu programa »Zavestno starševstvo!« 

Od začetka leta pa do aprila smo tako izvedli že 15 predavanj, v mesecu 
aprilu pa se nam lahko pridružite na naslednjih brezplačnih predavanjih:  

 

• 17. aprila ob 16:00 uri v vrtcu Trnovo: Svet odnosov; 

• 18. aprila bo 17:00 uri na OŠ Kolezija: Medvrstniško nasilje – prepoznati ga in znati pravilno reagi-
rati. 

  

Program v Ljubljani podpira  

 

 

DELAVNICE, V SKLOPU PROGRAMOV V ŽARIŠČU IN POVEZANI, 
A NE ZAVEZANI, SE POČASI ZAKLJUČUJEJO! 
 

Interaktivne delavnice v sklopu dveh programov Mestne ZPM Ljubljana: Povezani, a ne zavezani! In V 
Žarišču, otroke in mladostnike peljejo po poti spoznavanja samega sebe in spoznavanja drugega,    
spoštovanja in medosebne komunikacije, sodelovanja in podpiranja.  

Z izvedbo delavnic smo tako končali na OŠ Kolezija, na OŠ Bežigrad, na 
OŠ Riharda Jakopiča in na OŠ Sostro. Pred nami je še izvedba delavnic na 
OŠ Valentina Vodnika. 

Otroci so delavnice izredno dobro sprejeli, se jim zdijo potrebne,          
zanimive in učeče.  

Izvedbo obeh programov podpira  

 



 SKOZI MOJE OČI – FOTO DELAVNICE ZA OTROKE 
 

V sodelovanju s profesionalnimi fotografinjami Tino Ramujkič 
in Polono Ponikvar, smo začeli z izvedbo brezplačnih foto de-
lavnic namenjenih osnovnošolcem tretje triade. Foto delavni-
ce, ki jih letos organiziramo in izvajamo že peto leto zapored, 
se izvajajo v sklopu programa SKOZI MOJE OČI, sestavljene pa 
so iz deset interaktivnih delavnic in razstave njihovih fotogra-
fij, ki bo letos v Mestni hiši v Ljubljani na ogled od 23. maja pa 
do 1. junija.  

Letošnja tema je podoba Ljubljane iz različnih zornih kotov. Tako smo se v torek povzeli na dve skoraj 
najvišji stolpnici v Ljubljani: Hotel Intercontinetal in Nebotičnik, kjer smo uzrli Ljubljano iz dih jemajoče-
ga »objektiva«, v naslednji delavnici pa nas čaka igra svetlobe, ki jo bomo ujeli v Lutkovnem gledališču 
v Ljubljani.   

29. OTROŠKI PARLAMENT 
 

V mesecu marcu smo izvedli kar dva otroška parlamenta:   
14. marca so mladi delegati iz Ljubljane zasedli veliko        
parlamentarno dvorano v Mestni hiši v  Ljubljani, 27. marca 
pa je OŠ Venclja Perka Domžale gostila že 29. regijski otroški 
parlament osrednjeslovenske regije.  

Tudi po dveh letih izmenjave izkušenj, parlamentiranja, deba-
tiranja, raziskovanja, otroci še vedno podarjajo, da so v šoli in 
v šolskem sistemu nujne spremembe, ki pa niso vezane toliko 
na vprašanje KAJ?, temveč na vprašanje KAKO? Tako so    
znova poudarili, da si želijo več pouka v naravi, več izkustvenega učenja, več raziskovalnih in skupinskih 
nalog, več šole za življenje.  

Program Otroški parlament v Ljubljani podpira  

 

 

NAPOVEDI …  

12. april od 9:00 do 17:00 ure: Dan brez alkohola  (v Kočevju, izvedba kreativnih delavnic Mestne ZPM 
Ljubljana v sklopu programa SOPA); 

18. april od 10.00 do 12:00 ure: Zaključna prireditev za predšolske otroke, ki sodelujejo v programu 
Zeleni nahrbtnik (ljubljanski park Mostec). 



 

ZPMS novičke so pripravile: 

Strokovne sodelavke ZPMS: Darja Lovšin, Iris Furlan, Petra 
Zega, Zdenka Švaljek, Pika Potočnik, Sara Geiger Smole, 

Maša Blaznik, Sandra Murk, Sabina Kotar Roglič,  
Nina Uratarič Malnar, Lea Štumberger 

 

Generalna sekretarka: Breda Krašna 

 Uredila: Lea Štumberger 

Rok za oddajo novičk za mesec april je 5. maj 

OBELEŽUJEMO  

 

22. april - dan Zemlje 
23. april - svetovni dan knjige in avtorskih pravic 

27. april - dan upora proti okupatorju  

https://sl.wikipedia.org/wiki/22._april
https://sl.wikipedia.org/w/index.php?title=Dan_zemlje&action=edit&redlink=1
https://sl.wikipedia.org/wiki/23._april
https://sl.wikipedia.org/wiki/Svetovni_dan_knjige_in_avtorskih_pravic
https://sl.wikipedia.org/wiki/27._april
https://sl.wikipedia.org/wiki/Dan_upora_proti_okupatorju

